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Radnici za stabilizaciju i  ekonomično poslovanje: Iz »Revije«

Apel Konferencije za društvenu aktivnost žena "  -

RADNO, SKROMNO I ZA 8. MARTA

Rezervne vojne starješine:

ANGAŽIRANOST U 
SVIM STRUKTURAMA

Kao što je poznato uslijed 
narušavanja određenih priv
rednih tokova u prošloj godi
ni privreda je zabilježila te
škoće u sektorima privređiva
nja, i  to:

#  u robno-novčanim odno
sima, tj. u rastućoj inflaciji,

#  u porastu deficita platne 
bilance zemlje.

U pitanju su takvi poreme
ćaji u procesu reprodukcije 
koji ukazuju na izuzetnu slo
ženost i ozbiljnost situacije i 
koji zahtijevaju odlučnu dru
štvenu akciju.

U tom smislu zaključci Pred 
sjedništva CK SKJ dali su 
jasno idejno-političko opre
djeljenje i smjernice za dru
štvenu akciju.

Jedan od zaključaka je svo
đenje svih oblika potrošnje u 
okvire raspoloživog dohotka, 
kako bi se u najvećoj mogu
ćoj mjeri uravnotežili odnosi 
ponude i potrošnje i stvorio 
materijalni prostor za jačanje 
ekonomskog položaja privre
de u društvenoj reprodukciji. 
Pri tome, snažan akcenat tre
ba staviti na općedruštvenu 
akciju štednje i nedvosmisle
no ukazati da teret ekonom
ske stabilizacije treba da sno 
se svi dijelovi našeg društva. 
Akcija štednje je bitka za ra
cionalno ponašanje u svim 
sferama društvenog života, bi
tka za efikasno i racionalno 
privređivanje, bolje korištenje 
sredstava za proizvodnju, 
smanjivanje troškova poslo
vanja, brži rast produktivno
sti rada i trošenje u granica
ma raspoloživih sredstava. Sva 
ki radnik u udruženom radu 
na svom radnom mjestu tre
ba da se bori za ostvarenje 
bržeg porasta sredstava za a- 
kumulaciju od sredstava zao- 
sobne dohotke i zajedničku 
potrošnju.

U  OOUR-u se trebamo iz
boriti za veću radnu discipli
nu u smislu smanjenja bolo
vanja, zakašnjavanja na po
sao, prijevremenog napušta
nja radnog mjesta, izlazaka 
zbog rješavanja privatnih po
slova i drugih vidova gubita
ka efektivnog rada.

Trošenje sredstava Fonda 
zajedničke potrošnje za ostale 
namjene treba biti racional
no. O svakom izdatku iz Fon 
da zajedničke potrošnje treba 
da se vodi računa, jer se je
dino na taj način može stati

(Nastavak na 2. stranici)

Na sjednici Općinske kon
ferencije Saveza rezervnih 
vojnih starješina konstatira
no je, da su održani izbori u 
svih 46 osnovnih organizacija, 
u kojima je, shodno riječima 
druga Tita o kolektivnom ra
du, zadacima i odgovornosti, 
birano 26 predsjedavajućih, 
prvenstveno u onim sredina
ma gdje je ocijenjeno, da po
stoje kadrovski i drugi uvjeti, 
koji se za to traže. Istaknu
to je, da su novoizabrani 
predsjedavajući i predsjedni
ci priznati aktivisti u sredi
nama gdje žive i rade, od 
kojih su 30-četvorica članovi 
SKJ.

Konferencija je prihvatila i 
dopunu statutame odluke, te 
poslovnik o izboru i radu 
Predsjedništva, kao Ii pro
gram rada za 1980. godinu, u 
kojem je posebno naglašeno, 
da težište budućeg rada treba 
usmjeriti na one ciljeve i za
datke, čije ostvarivanje i iz
vršenje neposredno pridonosi 
svestranijem razvoju i jača
nju ukupnih samoupravnih 
socijalističkih odnosa, kao i 
daljnjem razvoju i  jačanju 
koncepcije općenarodne obra
ne i društvene samozaštite.

U izvršavanju društvene u- 
loge i zadataka, naglašeno je 
da se članovi i organizacije 
SRVS trebaju i u narednom 
razdoblju još više angažirati 
u svim strukturama organizi
ranih socijalističkih snaga, te 
se naročito zalagati na planu 
podruštvljavanja ukupnih ob
rambenih komponenata u 
društvu, posebno u mjesnim 
zajednicama i organizacijama 
ađruženog rada. Osim toga 
pripremanje i predlaganje čla 
nova SRVS za primanje u 
SKJ mora biti stalna briga os
novnih i mjesnih organizacija 
SRVS, pa je ubuduće potreb
no ostvariti veći stupanj sura
dnje sa sekretarijatima os
novnih organizacija SK.

Na kraju je izabrano novo 
Predsjedništvo Općinske kon
ferencije, koje će od sada

brojiti 11 članova, a djelovat 
će kao kolektivni političko-iz- 
vršni i operativni organ rada 
i odgovornosti. Za prvog pred
sjedavajućeg s mandatom od 
jedne godine izabran je Da
ne Berović, dosadašnji pred
sjednik Općinske konferencije 
SRVS.

Sa sjednice je upućen poz
dravni brzojav drugu Titu s 
najboljim željama za Što brži 
oporavak i konačno ozdravlje
nje.

Lj. J.

Preporuka 
Općinskog 

sindikalnog 
vijeća za 
Dan žena

Općinsko vijeće Saveza sin
dikata donijelo je  na svojoj 
sjednici preporuku o prosla
vi Osmog marta, Međunarod
nog dana žena, i  uputilo je 
svim radnim organizacijama, 
organizacijama udruženog ra
da i društveno-političkim za
jednicama.

Vodeći računa o mjerama 
ekonomske stabilizacije, koje 
se provode širom naše zem
lje, Općinsko vijeće preporu- 
ča, da se Dan žena proslavi 
u svim radnim sredinama na 
svečan način, ali radno i  skro 
milo.

Također se preporuča, da 
se ne organiziraju izleti u 
inozemstvo, a niti u zemlji, 
ako bi imali isključivo turi
stički karakter. Ako se već i 
organiziraju, trebaju biti je
dnodnevni, i to isključivo u 
svrhu posjeta spomenicima i 
mjestima poznatim iz NOB-a.

U .  J.

SVIJET 
0 NAMA H A IŠ IR A  PRIZNANJA T IT O  I JU G O SLA V IJI

Međunarodna javnost vidi u Titu džina 
medu velikanima, a u Jugoslaviji zemlju s 
najviše prijatelja

ZA PREDSJEDNIKA TITA je  u svijetu već u više 
mahova rečeno da je  čovjek koji obilježava našu epohu.

Može se reći da je  to ne samo sasvim točno nego 
da se upravo ovih dana sve više pokazuje i dokazuje. 
Pokazuje se da je našu epohu, jugoslavensku i svjetsku, 
Tito obilježio snagom svoje gorostasne ličnosti i veli
činom svoga djela, a dokazuje se svim onim što svijet
— državnici i drugi viđeni ljudi sa svih merdijana — 
govore o našem Predsjedniku, šaljući mu želje da 
ozdravi i vrhunski ocjenjujući njegovo djelo.

Istodobno štampa širom svijeta, na svim jezicima 
našeg planeta — iz zemalja različitih ideologija, dru
štvenih sistema, opredjeljenja i međunarodnog položaja
— piše, tako reći, u jedinstvenom tonu kada je  o Titu 
i njegovom djelu riječ.

Na prvi pogled, to je neobičan fenomen našeg 
doba, jer je  sigurno da nikad nijedna ličnost u povije
sti nije dobila tako jednodušno priznanje na najmasov
ni jem, i uz to spontanom, referendumu koji je  ikada 
održan. Nakon šestog samita nesvrstanih, gdje je jugo
slavenskom Predsjedniku posebnom Poveljom odato 
priznanje bez presedana, na najvišem svjetskom planu 
nastavlja se ogroman publicitet o svemu onome što je 
Tito učinio za svoju zemlju i svijet i što čini ovih 
dana iz bolesničke postelje svojim porukama šefovima 
niza država u prilog miru i razumijevanju.

To je  fenomen, ali samo na prvi pogled, jer — za
pravo on to i nije. štoviše, to je  pokazatelj nečega 
veoma pozitivnog, nečega što predstavlja opredjeljenje 
svijeta. Jer, činjenica da Titova ličnost i djelo plijene, 
što nedvosmisleno pokazuju ova reagiranja, znači da 
je politika nezavisnosti i slobode čovjeka, zemalja i 
naroda, politika ravnopravnosti velikih i malih, znači 
sve ono što je  sadržina desetljećima duge bitke Josipa 
Broza, u suštini sastavni dio težnji i čežnji čovječanstva.

Iz tih svjetskih poruka jugoslavenskom Predsjedni
ku, bilo da su one sadržane u novinskom članku ili 
u brzojavu sa željama za ozdravljenje, jasno proistječe 
shvaćanje i  osjećanje da je  Josip Broz ponikao iz naro
da s ovog jugoslavenskog podneblja koji su ujedinili 
svoje želje, snage i opredjeljenja za izgradnju zajednice 
ravnopravnih naroda, videći u tome garanciju svog 
opstanka i putokaz u budućnost. Također se jasno isti
če priznanje predsjedniku Titu što je  znao i umio sliti 
u jedno sve te težnje jugoslavenskih naroda i narod
nosti i stvoriti čvrstu državu, jednu od najstabilnijih 
u svijetu.

Upravo to, jugoslavensko bratstvo i jedinstvo, jedan 
je  od elemenata koji se u opisu veličine predsjednika 
Tita i snage njegove Jugoslavije najčešće ističe i  spo
minje. Ono se shvaća kao okosnica svih nacionalnih 
htijenja, kao osnova i pokretačka snaga svega onoga 
što ti zbratimljeni i ravnopravni narodi i narodnosti 
stvaraju i što su stvorili pod Titovim rukovodstvom.

Bratstvo i jedinstvo se posebno promatra iz per
spektive strukture jugoslavenskog društva, pa se shvaća 
da je  to djelo utoliko značajnije Što je  stvoreno u 
zemlji s više naroda i narodnosti, više jezika i religija 
i što je  iz svega toga stvorena suvremena država koju 
svaki njezin čovjek osjeća svojom u najpunijem znače
nju te riječi.

U ovakvom opisivanju Jugoslavije i njezinog Pred
sjednika, svjetske i nacionalne agencije, listovi, radio 
i televizijske stanice, a u porukama za ozdravljenje i 
mnogobrojni državnici, polaze od stvorenog sistema kao 
trajnog djela koji će nadživjeti i sadašnje i generacije 
koje dolaze. Tako je, praktično, u posijednih nekoliko 
mjeseci jugoslavenski društveno-politički i ekonom
ski sistem došao na stranice mnogih stotina svjet
skih listova i u emisije desetina novinskih agencija s 
takvom jasnoćom i temeljitim prikazom kao nikad u 
prošlosti.

(Tanjug — izvadak iz većeg članka)
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Sa sjednice Izvršnog vijeća SO

Raščlaniti djelatnost 
Centra za kulturu i JFD-a

Na satu praktične obuke
U višegodišnjoj plodnoj suradnji s pripadnicima JNA, 

radi stjecanja vojnih znanja i pripreme za obranu zemlje, su
dionici Centra za odgoj i usmjereno obrazovanje iz Šibenika 
nedavno su prisustvovali redovnoj nastavi u jedinici Miloša 
Mirkovića.

Tom prilikom promatrali su i gađanje koje je izvedeno 
besprijekorno.

Na rastanku izražena je obostrana želja za još veću i 
plodniju suradnju. / J. F:.

Vrlo iscrpni izvještaji o 
radu ustanova s područja 
kulture .bile su glavne teme 
o kojima je raspravljalo Iz
vršno vijeće Općinske Skup
štine na redovnoj sjednici. Iz
vještaji, koje je prethodno 
razmatrao Općinski komitet 
za odgoj i obrazovanje, kul
turu i fizičku kulturu, pri
hvaćeni su s manjim dopuna
ma i izmjenama, posebno iz
vještaj o radu Centra ?a kul
turu.

Naglašeno je da Centar za 
kulturu svoje zadatke uglav
nom ostvaruje u okviru vla
stitog stvaralaštva, kulturno- 
-umj etničke poslovnice, refe
rade Jugoslavenskog festiva
la djeteta i Sedmog kontinen
ta. Prema izvještaju za proš-

NOVO STAMBENO NASELJE 
NA VIDICIMA 00 1983.

Stručna služba SlZ-a za 
stambeno komunalne djelat
nosti i  lokalne ceste općine 
Šibenik informirala je Odbor 
za usmjerenu. izgradnju o 
stanju radova na izgradnj i 
stambenog naselja Vidici.

Idejna dokumentacija statn 
benog naselja Vidici izrađena

R A D N O  
SKROMNO...
| (Nastavak sa 1. stranice)

na put različitim pojavama 
koje u suštini predstavljaju 
rasipanje sredstava, kao npr. 
kupovine skupih poklona, sve 
čano a ne radno slavlje razli
čitih godišnjica u osnovnim i 
drugim organizacijama udru
ženog rada, plaćanja izleta i 
slično.

Pridružujući se općedruštve 
noj akciji na provođenju mje
ra stabilizacije, Predsjedništ
vo Konferencije * za društvenu 
aktivnost žena upućuje pre
poruku svim aktivima žena 
na području naše općine da 8. 
marta — Međunarodni dan 
žena obilježe radno uz održa
vanje prigodnih sjednica u 
svojim sredinama. Sredstva 
koja su eventualno bila na
mijenjena za organiziranje iz
leta, svečane ručkove i slično, 
preporuča se, da aktivi žena 
usmjere na društveno korisne 
akcije u svojim sredinama ili 
na razini općine-

Sadržaj obilježavanja Me
đunarodnog dana žena 8. mar
ta u aktivima žena pri mjes
nim zajednicama, bit će orga
niziranje posjeta majkama i 
ženama palih boraca, te stari
jim bolesnim aktivistkinjama, 
uz uručivanje skromnih pri
godnih darova, te održavanje 
svečanih sjednica sa prigod
nim referatom i evociran] em 
uspomena na učešće žena u 
NOB-u.

Na razini Općinske konfe
rencije za društvenu aktiv
nost žena, priprema se sveča
na sjednica koja će se održa
ti uoči 8. marta u Kazalištu, 
čime će se obilježiti Međuna
rodni dan žena u Šibeniku.

Lidvina MANDIĆ

je na osnovi ugovora s rad
nom organizaci j om »Plan«. 
Idejna rješenja stambenih o- 
bjekata izrađena su bez većih 
zakašnjenja i usvojena od 
strane Odbora za usmjerenu 
stambenu izgradnju. Međutim 
»Plan« do danas nije, dao 
idejni kao ni izvedbeni pro
jekt 'okoliša, iako je ugovo
rom to bio dužan učiniti do 
kraja 1979. godine. To je pro
uzročilo da radne organizaci
je »Vodovod«, »Elektra« iPTT 
nisu pristupile projektiranju 
objekta komunalne infrastruk 
ture za to naselje.

— Prioritetni zadatak SlZ-a 
za stambenu i komunalnu dje
latnost je nastojanje da se 
organizacijama koje rade na 
izradi projekta, ukaže na po
trebu hitnog dovršenja idej
nih projekata okoliša i komu
nalne infrastrukture, kako bi 
se radovi mogli dovršiti u 
predviđenom roku —j rekao 
je rukovodilac toga SlZ-a Lu
ka Ninić. i

Izvedbeni projekti stambe
nih objekata ugovoreni su sa 
radnim organizacijama »Iz
gradnja« i »I. L. Lavčević«. 
Projekti još nisu završeni, a 
za to razlog djelomično leži 
u zakašnjenju Građevinskog 
instituta iz Zagreba koji nije 
na vrijeme obavio geomeha- 
nička i geofizička ispitivanja 
temeljnog tla. Očekuje se da 
će izvedbeni projekti biti za
vršeni do kraja travnja kada 
će se pristupiti početnim ra
dovima prve faze.

Poduzeće »Lavčević« gradit 
će stambene objekte A i B, 
a »Izgradnja« C, D i E.

— Ukoliko ne dođe do ne
kih nepredviđenih okolnosti 
oko cijene stambene izgrad
nje, prvi objekti počeli bi se 
graditi u ožujku ove godine 
i u prvoj' fazi izgradit će se 
211 stanova od ukupno 640 
koliko će biti izgrađeno do 
kraja 1983. godine — rekao 
je Luka Ninić.

Radne organizacije, kao i 
stanovit broj građana, već je 
udružio sredstva za oko 400 
stanova. Posebnu ulogu u za
okruživanju financijske kon
strukcije kod svih udružilaca 
činit će kreditna sredstva ba
naka. SIZ je u njihovo ime 
podnio zahtjev za osiguranje 
potrebnih sredstava, te će

stav banaka uveliko odrediti 
mogućnosti i tempo realizaci
je naselja Vidici.

Uz stambene objekte, pred
viđeni su i prateći sadržaji: 
jaslice i vrtić (1500 metara 
četvornih), škola (2900), pro
storije Mjesne zajednice (500), 
poslovni prostori u prizemlju 
objekata (1200), trgovački pro
stor (1000), prostor za ugo
stiteljstvo (400), zanatski pro
stor (350), te prostor za pri
marno zdravstvo 350 metara 
četvornih.

Prisutan je problem reali
zacije takvih sadržaja u stam
benim naseljima — kaže Lu
ka Ninić — a kao što je po
znato ni stambeno naselje na 
Šubićevcu još uvijek nije do
bilo ove sadržaje iako su 
prvi stanovnici useljeni već 
nekoliko godina.

Još novih stanova

Stambeno naselje Vidici 
predstavlja prvi pokušaj iz
gradnje naselja po elementi
ma društveno-usmjerene stam 
bene izgradnje u našoj općini. 
Oni će već i u ovom pokuša
ju dati dobre rezultate, ali će 
ukazati i na mnoge nedostat
ke, koje među sudionicima 
treba razriješiti odnosno, po
staviti na osnove kako Zako
na o stambenim odnosima ta
ko i Zakona o komunalnoj 
djelatnosti i Društvenog do
govora o racionalizaciji stam
bene izgradnje.

M. DŽELALIJ \

lu godinu, Centar je realilzi- 
rao osebujan program, ali je 
stanje ' posjeta pojedinim 
programima bilo neujednače
no. U tom smislu on bi se 
trebao približavati omladini, 
kako bi od njih stvarao po
tencijalnu publiku. Osim to
ga, ocijenjeno je, program je 
imao pretežno klasičan karak 
ter, pa je preporučeno Cent
ru, da proširi svoj repertoar, 
budući da broj priredbi ne 
odgovara broju gledalaca. Na 
glašeno je također, da bi u 
narednom razdoblju trebalo 
raščlaniti djelatnost Centra 
za kulturu od Jugoslavenskog 
festivala djeteta, kako u or
ganizacijama tako i u kad
rovskom pogledu, a ostaviti 
samo zajedničke službe, te 
predložiti buduću organizaciju 
i odnos između Centra za 
kulturu i JFD-a. U tom po
gledu Centar je već, u surad
nji s Republičkim komitetom 
za prosvjetu, kulturu, fizičku 
i tehničku kulturu, izradio na 
crt samoupravnog sporazuma 
o organizaciji, djelovanju i fi
nanciranju Jugoslavenskog 
festivala djeteta, pa bi se za
ključivanjem ovakvog spora
zuma na razini općine, utvr
dili odnosi i obaveze općine 
Šibenik u ostvarivanju djelat
nosti Jugoslavenskog festiva
la djeteta.

Prema izvještaju o radu 
Muzeja grada Šibenika vidlji
vo je, da je i on u protekloj 
godini realizirao svoj prog
ram u potpunosti. Otvoren je 
prvi dio stalnog postava, a iz
vršene su sve pripreme, kako 
bi se uskoro dovršio i drugi 
dio. Što se tiče likovnih i dru
gih izložbi, Muzej je ostvari
vao vrlo dobru suradnju s 
građanstvom, osnovnim i sre
dnjim školama, mjesnim za
jednicama i organizacijama 
udruženog rada. Da bi Muzej

grada bio muzej . zavičajnog 
tipa, potrebno je otvoriti ga
lerijski, etnografski i priro
doslovni odjel, pa bi u tom 
smislu trebalo zaposliti odgo
varajuće stručno osoblje.

Konstatirano je, da je i 
gradska biblioteka »Juraj Ši- 
žgorić« u potpunosti realizi
rala svoj program rada, bu
dući da je uz svoju redovnu 
djelatnost za prošlu godinu o- 
tvorila igraonicu i igroteku 
za djecu, koja nisu bila obu
hvaćena školskim odgojem. 
Naglašeno je, da je gradu pri
jeko potrebna čitaonica, ada 
se Gradska biblioteka treba 
sve više približavati organi
zacijama udruženog rada, ka
ko bi strukturu svojih Člano
va, gdje prevladavaju djeca i 
omladina, proširila na sve uz
raste. Osim toga, zaključeno 
je da su ispunjeni svi uvje
ti oko početka obilaska bibli- 
obusom izvan gradskog pod
ručja.

Osim ovih tema. članovi Iz
vršnog Vijeća razmotrili su i 
prihvatili izvještaj o radu Op
ćinskog zavoda za zaštitu spo 
menika kulture, izvještaj o 
radu Općinskog suca za pre
kršaje, izvještaj o radu Op
ćinskog komiteta za komuna
lne poslove, te izvještaj o ra
du Općinskog sekretarijata za 
opću upravu. Također je raz
matran Nacrt dogovora o us
klađivanju i provođenju po
rezne politike u srednjoroč
nom planskom razdoblju od 
1981. do 1985. godine, Nacrt 
društvenog dogovora o osigu
ranju sredstava za biološku 
reprodukciju i zaštitu šuma 
od požara na području krša, 
te Prijedlog provedbenog ur
banističkog plana vikend-na- 
selja i gradskog kupališta na 
Jadriji.

LJ. JELOVČIĆ

Najavljeno poskupljenje 
električne energije

Na sjednici Skupštine osnovne samoupravne interesne 
zajednice potrošača električne energije, pored usvajanja finan
cijskog izvještaja za prošlu godinu, te financijskog plana za 
ovu godinu, najžučnija diskusija vođena je o prijedlogu 
Zajednice elektroprivrednih organizacija Hrvatske za pove
ćanje cijene električne energije.

Zajednica elektroprivrednih 
organizacija Hrvatske obraz
laže zahtjev za povećanje ci
jene električne energije po
skupljenjem ulja za loženje, 
plina i ugljena, a također i 
porastom cijena nabave elek
trične energije iz drugih re
publika, primjerice iz Srbije, 
te Bosne i Hercegovine. Iz 
pregleda troškova Elektropri
vrede proizlazi, da bi cijena 
električne energije trebala 
biti povećana za nešto manje 
od 18 posto. Naglašeno je ta
kođer, da je i poskupljenje 
iz studenoga prošle godine ta
kođer bilo u visini tadašnjeg 
poskupljenja goriva.

Delegati radne organizacije 
»Vodovod i kanalizacija« obra 
zložili su svoj stav protiv po
skupljenja navodeći, da je 
njihova radna organizacija 
veliki potrošač električne ene
rgije, te da bi ih to poskup
ljenje dovelo u vrlo tešku si
tuaciju, pogotovo ako se uz
me .u obzir da će cijene vode 
ostati nepromijenjene još ne
koliko mjeseci. Svoje prim
jedbe dali su i predstavnici 
male privrede: »Drvoprerađi-

vača«, »Dane Rončevića« »Šta 
mpe« i drugih. Istaknuvši da 
se ti mali kolektivi bore š 
nizom problema uz mjere sta
bilizacije, njihov prijedlog je 
bio da se poskupljenje elek
trične energije limitira najvi
še do 10 posto. »Barem u ovo 
prvo vrijeme'provođenja sta
bilizacije, i u Elektroprivredi 
bi se mogli okrenuti unutraš
njim rezervama, te naći rješe
nje poskupljenja goriva sma
njenjem investicija — posta
vili su primjedbu delegati.

Glasanjem je ipak prihva
ćen prijedlog zaključka Izvrš
nog odbora kojim se prihva
ća povećanje cijene električne 
energije u iznosu koji je us
klađen od strane republičkih 
organa uz uvjet, da taj pri
jedlog bude u skladu sa služ
beno objavljenim povećanjem 
cijena goriva za termoelektra
ne. Povećanje cijene treba ta
kođer da bude u skladu sa 
Rezolucijom o društveno-eko- 
nomskoj politici za 1980. go
dinu, te Društvenim dogovo
rom o provedbi politike cije
na u SRH u ovoj godini.

G. SIVIĆ
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Kako do sportske ambulante

Zdravlje sportaša najvažnije
Još nedavno smo pisali o 

desetinama sportskih društa
va u šibenskoj općini, o mož
da čak deset tisuća mladih 
što se aktivno, natjecateljski 
ili rekreacijski bave sportom. 
Nabrajali smo sportske rezul
tate, uspjehe, dostignuća, ali 
govorili i o problemima koji 
još uvijek muče taj kvalitetni, 
i prije svega masovni sport. 
Jedan od tih je bio i problem 
nedostatka kvalitetne brige o 
zdravlju sportaša. Na tih de
set tisuća sportaša nije bilo 
ni jedne sportske ambulante, 
specijalizirane zdraystvene u- 
stanove koja bi se sistematski 
i organizirano bavila prije 
svega provođenjem preven
tivnih zdravstvenih mjera, ali 
što je  jednako važno i liječila 
mnoge tipične sportske ozlje
de. MIS je bio povod da se 
počne i o tome razmišljati. 
Očigledno je  bilo da sport 
bez stalne brige o zdravlju 
sudionika ne može naprijed. 
Stečena su i prva iskustva o 
tome kako se organizirati, da
ti su prvi prijedlozi da se 
konačno krene. A može se 
krenuti, i to od ovog trenut
ka, jer liječničkog kadra ima, 
prostorije nisu problem, po
trebna financijska sredstva 
nisu prevelika.

— Svi smo mi svjesni činje 
niče da pokret fizičke kulture 
u Šibeniku ima sve veći za
mah. Na to nam skreće paž
nju velik broj novoizgrađenih 
sportskih objekata i terena, 
kao i sve veći broj mladih 
koji se bave nekom sport
skom aktivnošću — kaže dr 
Miro Županović, liječnik u 
Medicinskom centru, specija
list fizikalne medicine i reha
bilitacije i liječnik sportske 
medicine. — No, nikako ne 
možemo biti zadovoljni s o- 
nim što je  do sada učinjeno 
u našem gradu za brigu i 
kontrolu zdravlja te velike 
populacije i sasvim je sigur
no da je  na tom planu zata
jila naša odgovornost, vjero
jatno i zbog nepoznavanja 
mogućih opasnosti. Svi, na
ime, znamo koje su koristi 
bavljenja sportom i fizičkim 
aktivnostima, no, to koliko je 
za pojedince i štetno, to če
sto zanemarujemo.

#  Ima li rješenja za orga
niziranje jedne sportske am
bulante? Postoje li teže pre
preke na putu njene realiza
cije?

— Mislim da je konačno 
sazrelo vrijeme da se i u Ši
beniku osnuje ustanova u vi
du sportske ambulante ili di
spanzera (može se zvati, pri
mjerice, Savjetovalište za 
sport i rekreaciju), koja će 
brigu o zdravlju sportaša i 
rekreativaca uzeti pod svoje 
okrilje kvalitetnim radom, a 
po programu i intencijama 
koje su danas prisutne u 
sportskoj medicini. Vjerujem 
da bi tu svoj interes našli i 
SIZ za fizičku kulturu i SIZ 
zdravstvenog osiguranja koji 
bi trebali biti nosioci finan
cijskog učešća rada dispan
zera. Kadrovski problemi ne 
postoje, jer na našem područ
ju imamo tri liječnika sa za
vršenim postdiplomskim stu
dijem medicine, što je sasvim 
dovoljno za jedan stručan i 
kvalitetan rad. Vjerujem da 
neće biti problema niti oko 
smještaja sportskog dispanze
ra — to može biti u domu 
veslačkog kluba »Krka« ili 
pak u »Solarisu«.
_ %  Da bismo malo pojasnili 

situaciju, recite nam ukratko 
što je to sportska medicina?

— Sportska medicina je  re
lativno novo polje stručnog i 
naučnog djelovanja današnje 
medicine. Sve širi pokret fi

zičke kulture svratio je paž
nju liječnika, pa je i on do
bio mjesto u potpori i jača
nju cijelog pokreta fizičke 
kulture time što je uzeo pod 
nadzor zaštitu zdravlja spor
taša i pravilno ga usmjeravao 
kako sport ne bi postao 
smetnja tom zdravlju, nego 
način podizanja opće sposob
nosti i otpornosti,, čak i ukla
njanja nekih oboljenja. Medi
cinska znanost je  toliko evo
luirala da se izdvojila i jedna 
posebna grana — sportska 
medicina.

#  Na kraju, recite nam 
kakvi su zadaci liječnika 
sportske medicine?

— Ima ih čitav niz. Teško 
ih je  sve u ovako malom 
prostoru nabrojiti. Spomenut 
ću jedan dio. Na prvom mje
stu su sistematski pregledi 
sportaša i svih koji se žele 
baviti fizičkom aktivnošću, u 
što su uključena testiranja i 
mjerenja radi praćenja pra
vilnog psihofizičkog razvoja 
pojedinca. Tu je i liječenje i 
prevencija određenih deformi- 
teta (koji su u stalnom poras
tu) bavljenjem određenom 
sportskom aktivnošću. Onaj 
osnovni zadatak je liječenje 
sportskih povreda. Suradnja 
s trenerima i nastavnicima fi
zičkog odgoja stalan je zada
tak. Eto, recimo, surađujući 
s trenerima možemo pomoći 
praćenju i usmjeravanju na
tjecateljske forme.

Spomenuo sam samo dio 
zadataka, ali mislim da je i 
to dovoljno da se svi uključi
mo na neki način na osniva
nju jednog zdravstvenog punk 
ta koji će moći zadovoljiti 
interese medicine i pokreta 
fizičke kulture. jer obveze 
prema onima koji su nam po
vjereni svakim su danom sve 
veće. Sažetak svega je  — me
dicina je  potrebna sportu, a 
sport medicini. Z.. BUJAŠ

Sanacija dijela Obale oslobo
đenja — da li će radovi, biti 
gotovi do početka turističke 

sezone?

Rješenje nađeno u modernizaciji 
osnovnih sredstava

#  Nabavkom nove opreme do kraja ožujka, za što će se 
utrošiti oko 10 milijuna dinara, »-Kamenar-« će udovoljiti za
htjevima za kvalitetnijim i bržim radovima u održavanju i iz
gradnji prometnica u gradu i općini. Međutim, za potpuno iz
vršavanje svih zadataka trebat će i više.

Radna organizacija »Kame
nar-« za izvođenje radova ;na 
održavanju i izgradnji promet
nica pročula se neslavno po 
izgradnji pothodnika u Ulici 
Borisa Kidriča. Taj objekt 
građen je kao »Skadar na Bo
jani-«. Trebalo je ne samo po
žurivati već i intervenirati ka
ko bi se završili radovi na 
najfrekventnijoj prometnici u 
gradu. Treba, međutim, kon
statirati da ni do danas pot
hodnik nije u funkciji i da se 
čeka kompletna dokumentaci
ja kako bi se radovi dovršili. 
Novi rok za završetak radova 
je — početak jubilarnog Fešti 
vala djeteta koji se, kao što 
je poznato održava ove godine.

NOVA OPREMA

Prvi preduvjet da se krene 
na bolje, kako nam je rekao 
direktor tog OUR-a, Marko 
Slavica, jest nabavka nove op
reme. Naime, »Kamenar« je 
radio posljednjih godina sa 
sredstvima koja su odavno is
platila svoju vrijednost.

Mogao se ljetos na obali 
(kad su izvođeni radovi kod 
hotela »K rka«) vidjeti valjak 
koji je više . muzejske nego 
uporabne vrijednosti. S tim 
su radnici »Kamenara« žurili 
da završe radove pred početak 
MIS-a. Tako je bilo, ali do 
kraja ožujka stići će nova op
rema u koju će se uložiti oko 
10 milijuna dinara. Nabavit 
će se novi valjci, utovarivači, 
buldožeri, kompresori, teret
na vozila, cisterne, itd. Uz to

Dvojako ponašanje
GOVOREĆI na nedavnoj sjednici Općin

ske konferencije Saveza komunista, Ilija Ba- 
ričević, zamjenik sekretara Komiteta OK 
SKH rekao je, između ostalog, da aktivnost 
koja je upravo završena na planu usvajanja 
samoupravnih sporazuma o SlZ-ovima nije 
dala ono što se očekivalo. »Opet se događalo 
— rekao je Ilija  Baričević — da su se samo
upravni sporazumi usvajali u paketima«.

Time je dovoljno rečeno.
Bili smo svi svjedoci da su samoupravni 

organi: radnički savjeti, zborovi radnih lju
di, kao i sindikalne organizacije blako prela
zili preko odredaba i uvjeta što su nuđeni 
programima koje su izradili SlZ-ovi i ponu
dili ih udruženom radu na usvajanje. Svi 
smo mi sjedili na nekom od tih sastanaka i 
čim bi se spomenulo da je riječ o samou
pravnim sporazumima koji imaju stotinjak 
kucanih stranica — bili smo skloni da digne
mo ruku »za « samo da se ne raspravlja o 
tome, jer je dugačko. Ako se tome doda da 
su samoupravni sporazumi stizali u pet do 
dvanaest (pa i kasnije), onda je to sigurno 
dio razloga zbog kojih su sporazumi usvajani 
u paketu — po nekoliko odjednom, bez ras
prave.

A  nema ni tri puna mjeseca kako su iz 
Općinskog sindikalnog vijeća upozoravali (i 
u tom smislu osnovnim organizacijama sin
dikata dali uputstva) da se ne usvoji ni je
dan sporazum za ovu godinu koji ne bude 
uza se imao i izvještaj o tome, u što su i 
kako utrošena sredstva dobivena od udruže
nog rada u 1979. godini. Pripremane su sin
dikalne organizacije, upućivana su oštra u- 
pozorenja SlZ-ovima, itd. Od svega — ništa. 
Svi samoupravni sporazumi su usvojeni, a o 
njima gotovo da se i nije raspravljalo.

Dakle, ni jedna široka i ozbiljna akcija 
kakvu je Sindikat pokrenuo nije dala rezul
tate.

Neke razloge takvu stanju već smo na
veli. No, nisu SlZ-ovi isključivi krivci, jer 
u skupštinama i izvršnim odborima SlZ-ova 
sjede radnici-predstavnici udruženog rada, 
koji se ni po kojoj logici ne mogu ponašati 
dvojako: na jedan način u svom OUR-u, a 
na drugi u SIZ-u; ne mogu jer -upravo oni 
odvajaju dio svog dohotka za SIZ, dakle dio 
svoje plaće. I zato je sasvim normalno da je 
svaki radnik zainteresiran što se to događa 
s novcem koji on daje: kud odlazi, tko ga i 
na koji način troši? Tako je po logici, ali u 
praksi je onako kako smo već rekli na poče
tku — glasajmo »za « samo da se što prije 
svrši.

I zbog toga nije čudno što se na svim 
skupovima političkih foruma ističe potreba 
jačanja delegatskog sistema. Naime, delegat
ski sistem smo prihvatili, plebiscitarno se za 
njega izrazili i živimo već u trećem delegat
skom mandatu, ali još uvijek valja tražiti 
bolje putove stvarnog oživotvorenja rada de
legata i delegacija i ne samo u SlZ-ovima. 
Do potpunog oživotvorenja treba promijeniti 
naša uvriježena mišljenja da se »negdje- 
-nešto« kroji i da mi na to nimalo ne može
mo utjecati. Nema ničeg što može proći ako 
radnički savjeti ili zborovi radnih ljudi to 
ne izglasaju, pogotovu ništa što se tiče do
hotka i njegove raspodjele. Lijep primjer 
koji to potvrđuje pročitali smo nedavno u 
novinama.

Naime, na prijedlog delegacije »Brodo
građevne industrije« Split nije prihvaćen bu
džet općine Split —I  vraćen je stručnim služ
bama da ga ponovo prerade i da ga malo 
»podrežu«, da smanji izdatke. Tako nešto u- 
druženi rad naše općine nije tražio ni od je
dnog SlZ-a, ove godine nije, ali ne treba vje
rovati da do godine neće. Delegatski sistem 
smo prihvatili, u praksi ga iz godine u godi
nu jačamo, a nije daleko dan kada će sve 
funkcionirati kao sat. M. R.

već dosad je u vrijednosti od 
milijun i 500 tisuća dinara na
bavljena sitnija oprema: mali 
valjci, rezači asfalta, oprema 
za zimsko održavanje cesta, te 
osuvremenjena asfaltna baza. 
U toj akciji »Kamenar« ima 
podršku društveno-poiitičke za 
jednice i banke od koje će 
dobiti kredite za nabavku op
reme. Time će, kako smo već 
rekli, biti ispunjen prvi pred
uvjet za bolji rad, za brže i 
kvalitetnije izvođenje radova.

No, to je samo prvi preduv
jet, a za »pravo« poslovanje 
treba svakako učiniti i  nešto 
da radnici kvalitetnije rade, 
manje izostaju s posla i eko
nomičnije koriste raspoloživa 
sredstva za proizvodnju. Taj 
zadatak neće se moći izvršiti 
preko noći. No, najvažnije je 
da se krenulo s mrtve točke. 
Upravo inokosni organi i stru
čnjaci u »Kamenaru« rade na 
novoj organizaciji posla, sa
moupravni organi i Sindikat, 
kao i partijska organizacija 
živo raspravljaju o radnoj di
sciplini i ostalim negativnosti- 
ma, ali u isto vrijeme nastoje 
pronaći prava mjerila za 
vrednovanje rezultata rada. 
Sve to skupa sigurno će dati 
rezultate, naravno, ukoliko se 
ustraje. Ostaje da budemo str
pljivi. Obećanje je dato . ..

PUNE RUKE POSLA

U »Kamenaru« ove godine 
planiraju ostvariti prihod od 
75 milijuna dinara, što je za 
30 posto više nego prošle go
dine. Takvi planovi zasnivaju 
se prije svega na povećanju 
opsega radova — jer će taj 
OUR ove godine imati pune 
ruke posla. Već sada, počet
kom godine, ugovoreno je 
poslova do kraja ljeta, a si
gurno je da će ih i nakon 
toga biti dovoljno. Trenutno 
se izvode radovi na izgradnji 
autobusnih stajališta u Ulici 
bratstva i jedinstva, a nakon 
toga gradit će se još dva u 
Ulici Borisa Kidriča. Vrijed
nost tih radova procjenjuje 
se na 300 tisuća dinara. Rado
vi se izvode i na saniranju 
Obale oslobođenja gdje će se 
zamijeniti pločnik, te renovira
ti potporni zid. Vrijednost ra
dova iznosi 420 tisuća dinara, 
a očekuje se da će oni biti 
završeni do svibnja. Pored to
ga obavljaju se i pripreme za 
početak radova na rekonstruk
ciji Ulice bratstvo i jedinstvo 
od Doma zdravlja do »Kronji- 
na magazina«, gdje će biti 
izgrađena pješačka staza širi
ne 2,5 metara, te rekonstruk
cija dijela Stare ceste, itd. To 
su samo neki radovi koji se 
izvode ovih dana ili bi trebali 
početi za koji dan, a uz to 
i niz je radova na cestama ii 
općini, kao i na poslovima 
održavanja cesta.

M. R.
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U susret Danu &ena

KAZIVATI MUZIKOM
Ponekad nam se Čini, da 

nema ništa lakše nego sazna
ti ponešto o nekom čovjeku. 
Mislimo da je dovoljno ra
zgovarati s njim, pitati.

Ovaj razgovor vodili smo 
s Marijom Sekso, nastavni
com i rukovodiocem u Mu
zičkoj školi » Ivan LukaČić«, 
u želji da riječju oslikamo 
portret jedne žene ~  kultur
nog radnika. Pronašli smo je 
u školi, kao i obično pomalo 
nervoznu, nekako pngušctio 
nemirnu, živahnu. Ostavljala 
je dojam, a tako je stvarno 
i  bilo, kao da jo j nije oso
bito drago eksponirati se u 
razgovoru s novinarom, za 
javnost. Međutim,  ̂kad je 
krenulo, bio je to jedan od 
onih razgovora koje pamti
mo kao osobito ugodne, koje 
nam je Žao prektnuti, a još 
više zao prenijeti u skraće
nom obliku, kao što to mo
ramo napraviti.

— Godinama sam vezana 
uz ovu Škotu. Osim što sam 
je završila, gotovo dvadese
tak godina radim ovdje kao 
pedagog. Nažalost, ništa vese
loga ne bih mogla ispričati 
za sve te godine... Uglavnom 
zbog tretmana i položaja ško
le, koji se tek u dvi jedri zad
nje godine počinje mijenjati, 
zahvaljujući buđenju razu
mijevanju u gradu. Crni mi 
se, da jednostavno u gradu 
ne postoji klima, atmosfera, 
koja te sposobna prihvatiti 
istinske vrijednosti muzičke 
kulture i  umjetnosti Ova na
ša škola, jedina umjetnička 
škola u gradu, prihvaća se 
više kao nekakva slobodna 
aktivnost, nešto usputno, i 
dok je to tako, degradira se 
sve sto je ovdje vezano uz 
muzičku kulturu i naobrazbu. 
Zbog toga se i  mladi ljudi 
teško odlučuju za nastavak 
školovanja, za trajno opre
djeljenje u muzici Potrebno 
se Školovati više od petnaest 
godina, a poslije toga, status 
je nesiguran, malo tko vas 
ozbiljno shvaća. .. «—

Pokušavamo razgovor skre
nuti na sugovornika, pitamo 
kako to izgleda biti i  peda
gog i rukovodilac, i  majka i 
domaćica, i  društveni kultur
ni radnik. I  izvođač, pija
nist...

— Stjecajem okolnosti sad 
sam na dvije funkcije, vodi
telj sam škole i pedagog| Me
đutim, u srcu sam samo pe
dagog. Trebalo bi možda i da 
sam stvaralac, izvođač za to 
sam se pripremala, čini mi 
se, međutim, da sam potreb
nija kao pedagogJ i zbog sve
ga Što ide uz to, nemam vre
mena da se posvetim sebi 
kao izvođaču. Ponekad mi je 
zbog toga žao, ipak, lijepo 
se ogledati i u uspjesima svo
jih učenika. Vremenski sam 
doista jako angažirana, no 
to nikad nije oduzimanje slo
bodnog vremena, to je moje 
opredjeljenje i način života. 
Sto se obitelji tiče, štošta ne 
bih mogla ni zamisliti, a ka
moli učiniti, da nije moje 
majke i njene pomoćin

Zao mi je, opet kalem, što 
se ne mogu više posvetiti 
klaviru. Zao mi je što u grar 
du ne postoji nikakav orke
star, makar nekakav komor
ni trio. Uvijek sam spremna 
svirati u takvom obliku. Raz
mišljali smo o tome u školi, 
tto neki put nedostaje oboist, 
neki put violončelisf i tako u 
nedogled. 1 tu se osjeća ne
dostatak kadrova, od čega
kronično pati naša škola.

Inače, za svoj »gušt« sve ri- 
jede sviram. Dok sam imala 
više vremena, uvijek sam svi
rala, uvijek se ima što istra
živati, da bi se, uostalom, 
tome sutra djeca učila. Prak
tično se ne smije puno rije
čima tumačiti, treba kazivati 
muzikom. .«

Pitamo upravo o tom radu 
s djecom, o odnosu prema 
djeci, učenicima.

*■— Nastavnik mora biti i 
predavač i  pedagog1 otkrivati 
sklonosti djeteta. Istodobno 
mora biti i kreativan, jer ovo 
je  vrlo minuciozan posao, ko
j i  zahtijeva velik senzibilitet. 
Mi u školi imamo vrlo dobre 
nastavnike, to je mali kolek
tiv, no ne bez snage. Upravo 
smo tom svojom snagom I

počeli zadnje vrijeme svraća
ti patnju m  sebe. Sto se dje
ce tišgj sigurno je  da svi neće 
postati stvaraoci (makar se 
zna dogodili da u jednoj ge
neraciji ima i  po nekoliko 
onih koji se ističu), no mi 
smo zadovoljni ako odgojimo 
i  dobru koncertnu publiku, 
ljude koji će, ako ništa dru
go, znati kasnije u životu što 
je dobra, a Što loša muzika. 
Pitate o  meni... pa, ja se 
dobro slažem s djecom, čak 
i  odlično! Nekako se strašno 
vežem uz svako dijete, ono 
me ne zanima samo kao uče- 
nikmuzičar, već i kao mali 
Čovjek... Samo da kažem još 
i  to, naša je mlada publika 
konačno počela odlaziti u ka
zalište, na koncerte. Izgleda 
da je » krenulo«  Što se toga 
tiče, i to uglavnom zahvalju
jući našoj izvanrednoj surad
nji s Centrom za kulturu, 
velikoj podršci te radne orga
nizacije i, posebno, njenog 
umjetničkog rukovodioca.

Mi, inače, ne možemo govo
riti da smo dali ovoga ili 
onoga velikog umjetnika (sad 
neću nabrajati one koji su 
nekad pohađali ovu školu i 
uspjeli u daljnjem bavljenju 
muzikom). Srednja Škola je 
do sada imala dvije generaci
je maturanata, do sada su 
čak dvojica učenika iz te dvi
je generacije otišla dalje na 
školovanje. Zadovoljni smo s 
tim, jer, konačno, svake go
dine srednju Školu završi sa
mo dvojica ili četvorica uče
nika. Opet ponavljam, i tih 
učenika koji bi završavali ovu 
školu bilo bi i više, i oni bi 
se kao pedagozi i izvođači 
vraćali u ovaj grad, da u nje
mu vlada drugačija atmosfe
ra. A kad govorim o njoj, i 
ne mislim samo na Muzičku 
Skotu, na muziku, odnos je 
isti prema svim oblicima kul

turnog života. Stvaralaštva 
gotovo da i nemal Dok se ne 
shvati da je to svakodnevna 
potreba, kroz koju će se po
tvrđivati stvaralačka ličnost 
svakog Čovjeka nema na
prijed u ovim djelatnostima. 
Sigurno je da ima problema 
i u svim drugim oblastima 
Života, u udruženom radu, 
svagdje, no to ne može biti 
vječiti izgovor za nepostoja
nje brige za ova naša nasto
janja*.

Naša sugovornica, dok pri
ča, kao da pulsira u ritmu 
riječi, rečenica. U gestama, 
riječima, načinu govora, na
prosto — ima muzike..,

— Jako volim muziku. .. 
volim romantiku| volim Brah- 
msa, Betthovma, Schopina,

Bmim, sve. Ima i  u  moder
noj muzici zammljivih stvari, 
koje nas, doduše, nekad ma
lo  »začude«... no, vrijeme će 
pokazati njihovu stvarnu vri
jednost. Moja djeca? Da, i 
oni sviraju, stariji je završio 
treći razred srednje, violinu, 
mlađi drugi srednje, flautu. 
Oba* međutim, studiraju te
hničke fakultete, Život će ih, 
eto, neminovno odvesti od 
muzike. Ja da se još jedan
put rodim, opet bih se posve
tila muzici. Ne volim da zvu
či patetično, ali ona je moj 
život,' zaista. . , «

Ostavljamo Mariju Sekso u 
njenoj Škoti, jedinoj Školi u 
gradu u kojoj nikad nije ti
šina, i nije dobro kad je tiši
na. Rekla nam je da o sebi i 
nema nešto zanimljivo reći, 
ali da o školi može uvijek 
govoriti. Pričala nam ie kako 
kad nešto radi, piše, čita, 
uvijek jednim uhom sluša i 
svirku iz drugih prostorifa, i 
svaki put se tržne na grešku... 
Pričala nam je o tome kako 
je Školi sad već ipak osigu
rana egzistencija. kako ie 
sam kolektiv i njegovi vri jed
ni radnici uspio to postićit 
Kako je teško doći do pro
fesora, kako se nudi jedna 
profesorica klavira iz prija
teljskog Sombora, no u Šibe
niku nema posla za njenog 
supruga, elektrotehničara, a 
to je uvjet za njen dolazak, 
A profesor klavira ie nasuše- 
na potreba. Jednako kao i 
drugih desetak profesora, ko
liko ih nedostaje.

O mnogočemu smo razgo
varali. I  štošta posredno sa
znali o sugovorniku. ., Dovolj
no za mali novinarski portret.

Jordanka GRUBAC

Marija Sekso — »Nastavnik mora biti predavač, pedagog i 
prijatelj djetetu*

Brodice <ru spremne za turističko ljeto

Uoči turističke sezone

PRIPREME ZA PRVE GOSTE
SOLARIS —  VEĆI BROJ 
GOSTIJU TEK POČETKOM 
TRAVNJA

U hotelskom naselju Sola
ris otvoren je  samo hotel 
»Ivan«« u kojemu trenutno 
besavi više od 500 gostiju, 
od kojih stotinu stranih. Broj 
gostiju neće se znatnije po
većati sve do sredine ožujka, 
kada će se održati omladin
ske sportske igre. Točan ter
min održavanja Igara je od 
l i .  do 15. ožujka, a pokro
vitelj je Savez socijalističke 
omladine Splita. Krajem ožuj
ka očekuje se dolazak prvih 
gostiju k  Herforđa. Riječ je
0 sportskim ekipama koje će 
sudjelovati u dijelu programa 
za vrijeme Tjedna Herforđa 
u Šibeniku. Tom prilikom u 
hotelima Šibenskog područja 
boravit će preko tisuću gosti
ju iz ovog prijateljskog ok
ruga. Prvi inozemni gosti sti
žu u Solaris tek početkom 
travnja. Bit će to uglavnom 
gosti iz Italije i u nešto ma
njem broju iz Zapadne Nje
mačke. U Solarisu će tada 
biti oko 1500 Ui Čak nešto 
više gostiju, pa će biti otvo
ren t hotel »Jure«. Inače u 
»Juri« Će se 1. ožujka održati 
tradicionalna Krkina »Plava 
noć«, za koju je među Šiben
čanima oduvijek vladao veli
ki interes.

U PRIMOŠTENU —  MARI
NA LUČICA PONOVO 
ZA NATURISTE

U PrimoŠtenu trenutno ima 
oko 600 gostiju. Otvoreni su 
hoteli »Zora« i »Slava«. Oba 
hotela su gotovo popunjena,
1 turistički radnici mogu biti 
zadovoljni poslovanjem u 
predsezoni. Kako smo infor

mirani, gosti su uglavnom 
domaći. Krajem ožujka do
laze prve veće grupe gostiju 
iz inozemstva. Veći broj tu
rista doći će u organizaciji 
njemačke turističke agencije 
»Obena«, koja je zakupua 
veći dio kapaciteta hotela 
»Marina lučica« za na turiste, 
koji su i u prošloj godini bih 
isključivi gosti tog hotela.

U VODICAMA —  VELIKI 
INTERES ZA PRIVATNI 
SMJEŠTAJ

Interes za privatni smješ
taj u Vodicama veći je za 
oko 20 posto, nego u isto vri
jeme prošle godine, rekli su 
nam u Turističkom društvu. 
To kazuju do sada posti
gnuti rezultati. Već je proda
no 900 kreveta u privatnom 
smještaju, a u toku je zaklju
čivanje još tisuću rezervacija. 
Velik interes među domaćim 
i stranim gostima vlada i za 
zakupljivanje apartmana. Do 
sada ih je prodano Šezdese
tak, a kažu da je pristiglo 
oko četrdeset zahtjeva poro
dica, koje bi zakupile apar
tman u Vodicama. Radnici 
Turističkog društva poduzeli 
su široku prodajnu akciju u 
zemlji. Upućene su ponude 
pansionskog smještaja u kuć
noj radinosti radnim kolekti
vima širom zemlje. Poslano 
je  oko 3 tisuće takvih ponu
da. Pokrenute su još neke 
propagandne akcije. Tako će 
na Proljetnom zagrebačkom 
velesajmu privatni i hotelski 
smještaj biti jednako prezen
tirani Iz svega proizlazi da 
se u turističkom poslovanju 
Vodica mogu očekivati dobri 
rezultati.

G. SIVJC

NOVI POGONI U „POLIPLASTO*
Radovi na izgradnji novog 

proizvodnog pogona u »Poli- 
plastu« dobro napreduju. Tre
nutno se izvode građevinski 
radovi pripremnog karaktera 
i očekuje se da će krajem 
ožujka početi montiranje ha
le. Naime, izgradnju obavlja
ju zajedno SGP »Nova Gori
ca« i šibenska »Izgradnja«, a 
hala će se graditi pomoću ve
likih betonskih blokova Što 
će omogućiti završetak tih ra
dova za svega 60 dana, što 
opet znači da bi monliranic 
opreme (strojeva) moglo po
četi u lipnju. Dio opreme za 
novi pogon već ie stigao, a 
preostalo će stići do kraja 
godine, pa će proizvodnja po
četi u slijedećoj godini.

Kapacitet novog pogona bit 
će tri tisuće tona visokotlač- 
nih polietilena godišnje, što 
znači da će »PolTplast« u na
rednoj godini proizvesti oko 
šest tisuća tona raznih pro
izvoda od plastičnih masa či

me će se proizvodnja znatno 
uvećati. Kompletna investici
ja procjenjuje se na 150 mili
juna dinara što je osigurano 
vlastitim učešćem i kreditom 
Jadranske banke.

Valja uz to naglasiti da je 
sva oprema iz uvoza, te da ce 
biti obavljene i izvjesne re
konstrukcije i reorganizacije 
u postojećim pogonima zbog 
čega se u ovoj godini očekuje 
vise zastoja no obično. Ali u 
»Poliplastu« kažu, da će i ove 
godine proizvesti preko tri 
tisuće tona čime će ostati na 
prošlogodišnjoj razini. Uz to 
planiraju znatno povećanje 
ukupnog prihoda koji bi tre
bao dostići razinu od 250 mi
lijuna dinara. Nimalo lagan 
zadatak za kolektiv koji zapo
šljava 320 radnika i koji tre
ba opravdati stečeno povjere
nje u desetogodišnjem djelo
vanju.

M. R.



Ostvarivanje mjesta i uloge mladih u mjesnim zajednicama IZ IZVRŠNOG VIJEĆA SKUPŠTINE OPĆINE ŠIBENIK

Rješenje tražiti u aktivnosti 
osnovnih organizaciia

#  Bez jake i djelotvorne osnovne organizacije Saveza soci
jalističke omladine, nema jakog i efikasnog Saveza. To je mo
to kojim se rukovodila općinska konferencija SSO, kada je kra
jem prošle godine inicirala obilazak svih osnovnih organizacija 
mladih, te sagledavala njihove aktivnosti i problem u mjesti
ma gdje žive i rade. Stanje i aktivnost osnovnih organizacija, 
bila je  u središtu tematske konferencije Saveza socijalističke 
omladine, kada se, na osnovi svestrane analize postojeće situa
cije u nas, sagledala i mogućnost njihove afirmacije i angaž
mana.

U VRIJEME kada se na svim 
razinama, i u cijeloj našoj ze
mlji raspravlja o ostvarivanju 
mjesta i uloge mlade gene
racije u razvoju našeg društ
va, Tematska konferencija Sa
veza socijalističke omladine 
općine Šibenik je radi iznala
ženja konstruktivnih rješenja 
pitanja većeg angažmana mla
dih, u svoje središte stavila 
stanje i aktivnost osnovnih or
ganizacija Saveza socijalistič
ke omladine na području op
ćine.

»►RAPORTI« S TERENA

Nije slučajno da je najveća 
pažnja, posvećena upravo dje
lovanju osnovnih organizacija, 
jer Savez mora izgrađivati ta
kvu osnovnu ćeliju koja će 
predstavljati pravu osnovicu 
ukupne aktivnosti omladinske 
organizacije, izgrađujući se 
kao front socijalistički opred- 
jeljene omladine. Polazeći od 
toga, Predsjedništvo Općinske 
konferencije Saveza socijalisti
čke omladine iniciralo je obi
lazak svih osnovnih organiza
cija na području općine. Os
novano je i  sedam radnih 
grupa za pojedina područja, 
kako bi se konkretno u svakoj 
pojedinačnoj sredini, sagleda
la stvarna aktivnost, uvjeti i 
problemi, te rezultati u djelo
vanju mladih.

Iz mnogobrojnih razgovora 
obavljenih u protekla dva mje 
seca u 171 osnovnoj organiza
ciji SSO, mogu se izvući za
ključci, zajednički problemi 
kao i specifičnosti pojedinih 
osnovnih organizacija.

PAD AKTIVNOSTI MLADIH 
U NEKIM VELIKIM 

RADNIM ORGANIZACIJAMA

Na temelju uvida u rad po
jedinih osnovnih organizacija, 
utvrdio se pad aktivnosti u 
velikim radnim organizacija
ma — u TLM-u, TEF-u, MTRZ 
-u gdje mladi imaju materi
jalne i druge uvjete za rad i 
akcije, ali ne i za tijesnu su
radnju i akciono zajedništvo 
sa drugim društveno-politič- 
kim organizacijama, osnovnim 
organizacijama Saveza komu
nista, Sindikata, samoupravnim 
tijelima, pa čak niti sa samim 
rukovodstvom omladinskih or
ganizacija. U nekim drugim 
radnim kolektivima osjeća se 
samo formalno postojanje or
ganizirane omladine. Ponegdje 
se još uvijek radi na organizi
ranju |omladinskih organizaci
ja. Nedavno ie primjerice os
novana omladinska organizaci
ja u »-Štampi«, a uskoro će 
djelovati i na razini SOUR-a 
»Šibenka«.

GDJE JE STUDENTSKA 
OMLADINA?

Osnovni problem mlađih 
Srednjoškolskog centra ,gdje 
je omladina organizirana u tri 
Školske i jedinstvenoj akcio- 
noj konferenciji, vezani su s 
neusklađenošću organizacije u 
provođenju nastave, i privika
vanju na novi način rada. Ak
tivnost mladih Srednjoškolskog

centra najviše se osjeća u or
ganiziranju kultumo-zabavnih 
i sportskih manifestacija, te 
marksističkih kružoka i omla
dinskih radnih akcija, iako bi 
uz veću pomoć profesora i pe
dagoga, te planirano formira
nje komisija za rad s mladi
ma pri osnovnoj organizaciji 
Saveza komunista, ova aktiv
nost bila znatno intenzivirana.

Nadalje, radne grupe su za
bilježile da se naša studentska 
omladina nije istakla ni an
gažmanom niti inicijativom, a

Prvić Luka

slabo je vezana i za rad Op
ćinske konferencije SSO, što 
se, donekle, pravda i neisku
stvima.

FORMIRATI 
SSO MURTERA

Kada je riječ o mjesnim za
jednicama i rad mladih u 
njima još je neorganizirana 
ostala jedino omladina iz Mur- 
tera, za razliku od susjedne 
Betine, Jezera i Tijesna. U 
mjesnim zajednicama Bilice 
i Grabovci odnedavno su orga
nizirane OO SSO, a jedinstve
na i zajednička OO SSO Per- 
kovića i Sitna Donjeg razdvo
jila se u ćtvije zasebne cjeli
ne. od kojih svaka ima svoje 
rukovodstvo, planove i progra
me rada.

U Vodicama se mladi s do
sta ambicija bore s početnim 
teškoćama, a u Tribunju, Du
bravi i Tijesnu, vlastitim ra
dom i sredstvima rješavaju 
materijalne preduvjete svog 
djelovanja. U većim gradskim 
mjesnim zajednicama poput 
Crnice, gdje omladinska or
ganizacija broji oko 700 i 
Baldekina II 500 članova, os
jeća se pad aktivnosti omladi
ne zbog »-inertnosti rukovod
stva«, a obilježja rada seoskih 
omladinskih organizacija na 
području Gaćeleza, Čiste Male, 
Čiste Velike i Lađevaca za 
sada su samo sportske aktiv
nosti, iako postoji veliki inte
res i za druge oblike i sadrža
je rada. Mladi Skradinskog 
Polja, Boraje, Putičanja, Zla- 
rina i nekih drugih mjesnih 
zajednica unatoč nepovoljnim 
materijalnim uvjetima ispu-

Prvić Sepurina

n java ju naznačene zadatke, a 
neki drugi su neaktivni i po
red boljih uvjeta.

OD »RODITELJSKE BRIGE« 
DO IZOLIRANOG 

DJELOVANJA

Sve u svemu, u angažmanu 
mladih, općenito uzevši, osje
tilo se nekoliko barijera koje 
treba prevladati. Ponajprije to, 
da neke sredine još uvijek ni
su spremne prihvatiti mlade 
kao ravnopravnu snagu i dio 
jedinstvenog socijalističkog, 
samoupravnog socijalizma, pa 
je u tim (inače sredinama ne
razvijenih samoupravnih i de
legatskih odnosa), izostajala 
podrška, koordinacija i jedin
stvena akcija svih subjektiv
nih snaga.

U pojedinim mjesnim zajed
nicama i radnim organizaci
jama ili školama veliku bari
jeru u radu mladih predstav
ljaju i materijalni uvjeti i f i
nancijska sredstva za rad, or
ganiziranje pojedinih manifes
tacija, što mladi za sada po
vremeno osiguravaju uz uvi
jek nedostatnu pomoć svojih 
sredina ili dobrovoljnim radom 
i sredstvima. Nadalje, delegat
ski odnosi unutar OO SŠO, 
kao i na relaciji OO SSO — 
OK SSO nisu u dovoljnoj mje
ri izraženi, pa je potrebno po
većati odgovornost delegata 
prema bazi i odgovornost svih 
za izvršavanje prethodno usu
glašenih i donijetih odluka, 
kao i svestrano i pravodobno 
informiranje na svim razina
ma.

MLADI U ORGANIMA 
ODLUČIVANJA

Obilazak organizacija SSO 
pokazao je, između ostai'og. i 
to da ubuduće veću pažnju 
treba pokloniti izboru kadro
va u vođenju ukupne kadrov
ske politike, pogotovu zbog 
ostvarivanja Titove ideje o 
kolektivnom radu, odlučiva
nju i odgovornosti

Da bi se riječ mladih snaž
nije čula u svim društveno- 
-političkim, društvenim i sa
moupravnim strukturama, te
meljni zadatak omladinske or
ganizacije i dalje ostaje na 
uvođenju najširih masa mla
dih u samoupravni sistem, si
stem demokratskog i delega- 
cijskog rada i odlučivanja. 
S&m SSO mora se snažniji an
gažirati u cjelokupnoj proble
matici Socijalističkog saveza, 
poglavito njegovim sekcijama, 
i delegatskom sistemu i to 
ravnopravnom zastupljenošću 
mladih u radničkim savjeti
ma i sličnim samoupravnim 
tijelima, te delegatskim skup
štinama samoupravnih inte
resnih i društveno-političkih 
zajednica. Ukratko: svagdje 
gdje se odvija konkretna sa
moupravna praksa.

B. K>

Urbanistički plan 
Tijesna

na javnoj raspravi
Izvršno vijeće Skupštine općine raspraviib je na sjednici 

od 19. veljače i dalo na javnu raspravu Provedbeni urbanistič
ki plan dijela mjesta Tijesno na otoku Murteru, što ga je iz
radio Općinski zavod za urbanizam iz Šibenika. Plan obrađuje 
područje zvano Gomik u veličini od oko pet hektara. Prvenst
vena namjena obrađivanog prostora temeljena je na razvodnom 
planu otoka Murtera i odnosi se na stambenu izgradnju. Pred
viđeno je oko 75 novih kuća ukupne površine oko 15000 čet
vornih metara. Tako izgrađen prostor moči će primiti oko 3600 
stanovnika. Svi stambeni objekti individualne su ili dvojne obi
teljske kuće. Također se omogućuje i kolni pristup do svake 
pojedine parcele. Glavna cesta što vodi od uvale Luke do uva
le Jazina već je napravljena tako da se prihvaćanjem ovog 
plana od strane Skupštine općine otvara mogućnost izgradnje 
planiranih kuća. Plan će biti na raspravi do 25. ožujka ove go
dine. U Tijesnu će se u tome vremenu organizirati izlaganje 
kompletnih materijala plana, a sadržaj će se protumačiti Sa
vjetu Mjesne zajednice i zboru radnih ljudi i građana.

U toku je i plan infrastrukture za cijelo naselje Tijesno, 
pa će tako u ovoj godini to mjesto dobiti i dva osobito važna 
urbanistička dokumenta koji će velikim dijelom usmjeriti raz
voj i uskladiti različite težnje oko namjene i zaštite pojedinih 
prostora u mjestu.

G. ČERVAR

Ist Skradina

Zajednički do 
novih uspjeha

Poznato je da nedostatak 
novčanih sredstava može pa
ralizirati rad svih onih kul
turnih i sportskih radnika 
koji ne rade iz ljubavi, na a- 
materskoj osnovi, naročito u 
razvijenim urbanim sredina
ma gdje se rad mjeri zarađe
nim novcem. U manjim sre
dinama je novac u drugom 
planu. Poticaj je ljubav pre
ma svome mjestu i kraju. 
Primjera radi tako je u Skra
dinu.

Prošlonedjeljnoj zajedničkoj 
godišnjoj skupštini NK  SOŠK, 
KUD-a »-Skradin«, Turisti
čkog društva i Organizacionog 
odbora tradicionalnog pionir
skog nogometnog turnira 
»-Bratstvo-jedinstvo« zajedni
čko je da niti jedan od ovih 
organizacija nema sredstava 
ili ih ima tek za minimalne 
potrebe, a za uzvrat rezul
tati rada su takvi da sa nji
ma treba biti više nego zado
voljan. Ljubav za najmlađe i 
želja da se Skradin podigne 
iz višegodišnjeg kultumo-spo- 
rtskog mrtvila motiv su do
brog i pedagoškog rada sa pi
onirima i omladincima. Kako 
drukčije objasniti podatak 
da je u KUD-u »Skradin« ak
tivno organizirano oko osam
deset omladinaca iz Skradina 
i okolnih mjesta, a u tom 
KUD-u je samo jedan plaće
ni učitelj glazbe, i to gotovo 
simbolično. Isto tako KUD 
ima lijepe i funkcionalne pro
storije koje su osposobili sa
mi članovi društva i mještani, 
gotovo besplatno.

Najbolja potvrda uložena 
truda i odricanja je ljetna 
manifestacija »Susret dahna- 
tinskih klapa« kada Skradin, 
koji broji oko tisuću stanov
nika, ugosti više od tri tisuće 
gostiju, sve u jednom danu, 
prve subote u kolovozu. Kao 
odraz pravilnog rada je i pve

renomiranija klapa »Skradi i -  
ski buk« koja je u godinu đ v  
na postojanja zabilježila v i
še javnih nastupa i »pokupi
la « mnogo laskavih pohvala ’i 
priznanja.

Od 1973. godine Skradin je 
organizator tradicionalnog pi
onirskog nogometnog turnira 
»Bratstvo-jedinstvo« na kojem 
sudjeluju pionirske ekipe na
ših najboljih nogometnih mo
mčadi. Kao jedinstvena kul
turna i sportska manifestaci
ja najmlađih, turnir je  ušao 
u kalendar natjecanja No
gometnog saveza Hrvatske. 
Usput, neprospavane noći i 
problemi vezani za organiza
ciju ovog natjecanja su zane
marivi u usporedbi s njiho
vim ciljem.

Novi Upravni odbor Turi
stičkog društva čini ogromne 
napore za legalizaciju pruža
nja usluga domaćim i stra
nim gostima.

Analizirajući sve to, jasno 
je da mještani Skradina u- 
lažu znatne napore radi ja
čanja i afirmacije njihova 
mjesta kako u sportskoj, kul
turnoj, tako i u turističkoj 
djelatnosti.

Tomislav CRNOGAČA

A. Bergam: crtež
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Zapisi (uglavnom) ugodni
KAPA'dolje »Izgradnji«! U roku i uspješno nje

ni su radnici završili najveći dio posla u Ulici Borisa 
Kidriča, na dovodu vode za robnu kuću. Tom grad
skom arterijom promet se, zahvaljujući tome, sada 
odvija kao i obično, u oba smjera. Poučeni iskustvom 
bili smo skeptični, pa je vrijedno zabilježiti i prizna
ti da nas je »Izgradnja« demantirala na najbolji mo
gući način. Još jednom, stoga, kapu dolje građevinari
ma »Izgradnje«.

* • *

KRUHA ni prošle nedjelje nije bilo dovoljno u 
u gradskim prodavaonicama. »Krka« za to okrivljuje 
privatne pekare, privatni pekari »Krku«, jedni i drugi 
trgovce, ovi potonji pekare i tako se krug zatvara, 
a ispaštaju građani ni krivi ni dužni. Ostaje nam za 
utjehu da »Krka« montira novu proizvodnu liniju i 
da je izgrađen samoupravni sporazum s naznakom 
obaveza i odgovornosti svih sudionika u opskrbi kru
hom. Nadajmo se da će proljeće na tom planu doni
jeti značajna poboljšanja, da će kruha, konačno, to
kom cijeloga dana biti u našim prodavaonicama. I 
standardnog i specijalnog.

• • •

IPAK, ne živi se samo od kruha. Mladi to najbo
lje potvrđuju. Iskazali su to svojim nesebičnim inte
resom za pohađanje političke škole. Pokazuje to i za
nimanjem za sudjelovanje na radnim akcijama, od 
lokalnih do saveznih. Pridonose na taj način izgradnji 
samoupravnih društveno-ekonomskih odnosa, materi
jalnom razvoju naše socijalističke zajednice. Treba 
to podržavati i stimulirati. U svakoj prilici, na sva
kom mjestu.

*  *  *

NAŠ će grad za koji mjesec dobiti tri izuzetno 
značajna objekta. O poliklinici, robnoj kući i suvre
menoj ražinskoj petlji je riječ. Svaki je od tih obje
kata na svoj način važan i koristan, pa svi zajedno 
od kapitalnog su značenja za grad i njegovo područje 
U perspektivi, nadajmo se, bit ćemo i češće u prilic 
ovako ugodne retke pisati. Možda su ovi nešto preu 
ranjeni, ali riječ je o dugo očekivanim objektima, p: v 
na njihovo skorašnje dovršenje i stavljanje u fiuil • 
čije nije na odmet i nekoliko puta upozoriti.

ZAKORAČIVŠI u ožujak ne možemo a da se ne 
osvrnemo na veljaču koja je ove godine bila izuzetno 
lijepa. Tihi i sunčani dani, pravi proljetni, redali mi  
se dosta dugo. Malobrojni turisti (šteta!) imat će š o 
pričati i neposredno pridonositi populariziranju zim
skog 1 turizma kojem treba prići organiziranije i smi- 
šljenije nego dosadašnjih godina.

V.________________________________J
Analiza o izgradnji grada

TRI PROSTORA
Još od kraja prošle godine 

Općinski zavod za urbanizam 
na poticaj Samoupravne inte
resne zajednice za komunalne 
i stambene poslove i lokalne 
ceste radi na dokumentu što 
ima radni naslov: »Analiza 
smjera izgradnje grada«. Taj 
bi dokument kao poseban se- 
ktorski detalj urbanističkog 
plana grada trebao konačno 
dokumentirano predložiti koji 
su prostori podobni za dalje 
širenje Šibenika. Analiza ra
zmatra tri prostora: Njivice 
— Sv. Vid, Zablaće — Broda
rica i Vodice — Srima. Sva
ki prostor se analizira s gle
dišta potrebnih troškova in
frastrukture i kompletnog u- 
ređenja zemljišta, Što pred
stavlja zbir tzv. mjerljivih 
parametara. S druge strane, 
posebnom metodom, obrađuje 
se opširna lista nemjerljivih

parametara koji također u 
ovom postupku analize imaju 
svoje mjesto. Uspoređujući 
svaki odabrani prostor s gle
dišta mjerljivih i nemjerljivih 
elemenata konačno će se za
ključiti o prioritetnom pro
storu za dalju izgradnju gra
da.

Prijedlog završnog izvješta
ja analize stavit će se na op
širnu i temeljito pripremlje
nu javnu raspravu na kojoj 
će se odlučiti o onome što 
svaki Šibenčanin doživljava 
kao iznimno odgovorno i go
tovo bismo rekli povijesno.

Očekuje se da će do sredi
ne ožujka započeti javna ra
sprava tako da bi se u lipnju 
moglo prići izradi urbanisti
čkog programa i pripremi ur
banističkog natječaja za prvu 
etapu izgradnje od oko 2000 
stanova.

Gustav ČERVAR

izg ra d n ja  rob n e  k u će

U prvom planu -  kadrovi
Ulica Vlade Perana ovih dana 
je svakako najopterećenija 
prometnica u gradu. I naj bu
čnija. Intenzivno se radi na po 
stavljanju vodovodnih i kana- 
lizacijskih cijevi za kompleks 
robne kuće. A to je upravo 
jedan od razloga da razgovo
ri o tom kapitalnom objektu, 
najvećem investicijskom za
hvatu u trgovini na području 
naše komune, postaju svakim 
danom konkretniji. Ovog tre
nutka, interesantno je mnogo 
toga: i kad će biti okončani 
građevinskoobrtnički radovi, 
i kad će se obaviti primanje 
matičnog kadra (prodavača), 
i kako će biti organizirano 
radno vrijeme, i na kraju ono 
najvažnije — kad će robna 
kuća otpočeti radom.

0 Što ima novoga? Kako 
napreduju radovi? — pitamo 
Maksima Brkića, direktora 
RO »Robna kuća u izgradnji«.

—, Punom parom, odgovara.

Rekao bih da je intenzitet 
radova dostigao svoj vrhunac.
0 Znači da je završetak 

objekta blizu?
—  Pa, kako se uzme. Izvo

đač radova »Izgradnja«, sma
tra da će kompletni građevin- 
sko-obrtnički radovi biti o- 
■končami u ožujku. Intenzivno 
se radi na polaganju vodovod 
ne i elektro mreže. Oprema 
vrijedna oko 2 milijarde sta
rih dinara je u cijelosti osigu
rana.
0 Onda, uskoro... ?
— Nadam se.
0 Problem ovog trenutka?
— Kadrovski, svakako.
0 Kako to?
— Pa vidite, upravo ovih 

dana raspravljamo o završ
nim oglasima za popunu rad
nih mjesta: strojara, elektri
čara, rukovodilaca radnih je
dinica (katova), te šefova o- 
djeljenja. Popunom navede
nih radnih mjesta dobit ćemo

Gradnja robne kuće!nalazi se pri završetku

Opskrbni barometar

Dobra ponuda
Bura je proteklih dana »oči

stila« tržnicu, pa je dobar dio 
prodajnih mjesta bio prazan. 
Smanjenoj ponudi pridonijeli 
su i trenutačni poslovi u vrto
vima. Ipak se našlo raznog 
povrća, a što se cijena pak 
tiče, one su gotovo bez pro
mjena.

Kilogram kupusa pro
daje se 10 dinara, špinat 
15 do 20, cvjetača 20, mrkva 
14 do 20, krumpir 6 do 8, sa
lata 15 do 30, a crveni luk 
30 do 40 dinara. Jaja ima u 
dovoljnim količinama, a cije
na se kreće od 2 do 4 dinara 
komad. Kilogram domaćeg 
sira prodaje se po cijeni od

usprkos buri
50 do 120 dinara, dok se me
so od peradi prodaje od 70 
do 120 dinara. Jabuke su još 
uvijek najzastupljenije voće, 
s cijenom od 10 do 30 dinara 
po kilogramu.

Ribarnica je ovoga tjedna 
bila osrednje opskrbljena. Ci
pli i sipe su se prodavali po 
cijeni od 100 dinara kilogram, 
bukve 100 do 120, gavuni 70, 
lignje 160 do 200, a ugori 100 
do 140 dinara. U četvrtak su 
se nudile neznatne količine 
arbuna po cijeni od 120 do 200 
dinara kilogram, moli 80 do 
160, ugor i sipe 120, dok se 
raža cijenila čak 140 dinara 
kilogram, (nk)

prijeko potrebne kadrove, je
zgro, rekao bih, koji će, otva
ranjem objekta robne kuće, 
preuzeti najodgovornije duž
nosti.

0  Ostali kadar?
— Mjesec — dva prije pu

štanja u pogon objekta. Kon
kretni j i odgovor ovisi o već 
istaknutim faktorima.

0 Kako do tzv. matičnog 
kadra — prodavača?

— Angažiranjem dijela već 
osposobljenih kadrova iz ma
tične radne organizacije »Ma
loprodaja«, objekt robna ku
ća će, po izgradnji, postati 
njegov OOUR a dijelom po
sredstvom lokalnog SlZ-a za 
zapošljavanje (oko 40 posto).

0 Rad u robnoj kući je 
specifičan. Na našem područ
ju nedostaju iskustva...?

— Znam. O tom faktoru 
smo vodili računa. Savjet 
»Robne kuće u izgradnji« je 
pred nešto više od mjesec da
na donio odluku osposoblja
vanja i obrazovanja kadrova. 
Program se sastoji od teoret
skog i praktičnog dijela. Te
oretskom dijelu (opći dio, 
specifičnost rada u robnim 
kućama, karakteristike poje
dinih branši) pristupio bi ob
vezno kompletni matični ka
dar, a praktičnom dijelu 
(praktično osposobljavanje u 
robnim kućama »NAMA« Za
greb, »Dalma« Split i »Beo
građanka« Beograd; posjet 
desetak robnih kuća u raznim 
krajevima zemlje i, po mogu
ćnosti, nekolicine u inozem
stvu) samo rukovodioci rad
nih jedinica (katova) i šefovi 
odjeljenja. Sredstva od stoti
njak milijima starih dinara 
u tu svrhu osigurana su in
vesticijskim elaboratom. I 
napomena: rukovodioci kato
va zasnivaju radni odnos od
mah na neodređeno radno 
vrijeme, dok će šefovi odje
ljenja, do daljnjega, zadržati 
status radnika u udruženom 
radu u matičnoj radnoj orga
nizaciji (»Maloprodaja« uglav
nom).
0 S obzirom na činjenicu 

da objekt robna kuća posta
je najreprezentativnije pro
dajno mjesto, valja očekivati 
da se tamo angažiraju i naj
kvalitetniji kadrovi. Hoće li 
to izravno utjecati na kadrov
sko slabljenje matične RO 
»Maloprodaja« ?

— I to smo imali na umu. 
Poznato je da će se dio ma
loprodajne mreže morati pre
orijentirati, tj. prilagoditi po
stojećoj situaciji, što znači 
da će se na području grada 
izvršiti uža specijalizacija ro
ba, a to opet znači da će se 
dio kvalitetnih kadrova dobi
ti iz toga vida, a dio pripre
manjem i osposobljavanjem 
već u sadašnjoj fazi u RO 
»Maloprodaja« (blagajnice, 
npr.). Sve u svemu, interes je 
cjelokupne naše trgovine da 
u reprezentativni objekt dođu 
kvalitetni i reprezentativni ka 
drovi.
0 Ostali problemi čijem bi 

rješavanju već sada trebalo 
posvetiti pažnju?

— Problem pravodobne i 
cjelovite opskrbe, u prvom 
redu. »Veletrgovina«, u sasta
vu koje su skladišta i tran
sport, treba već sada poduze
ti niz konkretnih mjera u 
tom pravcu, jer, ne zaboravi
mo, da na ovom području ne 
postoje nikakva iskustva u 
radu u robnim kućama, te da 
taj, nazovimo ga, hendikep 
moramo nadoknaditi pravo
dobnim i punim angažira
njem svih raspoloživih snaga.

Razgovarao: 
Živko ŠARIĆ
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Stanica »IN A -p lin «

Opskrba grada plinom

800 boca dnevno
Teškoće s opskrbom gori

vom još uvijek traju. Naime, 
već oko mjesec dana nema u- 
lja za loženje na benzinskim 
pumpama. Unatoč za ovo do
ba godine iznenađujuće lije 
pom vremenu, još uvijek ne 
možemo kazati da je gotovo 
sa zimskim brigama oko gri
janja.

Imamo teškoće sa dizel-gru- 
pom goriva, odnosno plinskim 
uljem D l i D2, te ekstra la
kim uljem za domaćinstva — 
rekli su nam u INI. Saznali 
smo također da je situacija s 
tim gorivom otežana zbog ne
ostvarenog kontingenta uvoza. 
Posljedica je, da RO INA-na- 
ftaplin nije bila u mogućnosti 
izvršiti plan prema trgovini. 
Tako je OUR-u IN A  u Šibeni
ku, za veljaču dodijeljeno sa
mo 2,020 tona tog goriva, što 
iznosi oko 70 tona dnevno. Ka 
ko se ekstra lako ulje koristi 
za pogon i grijanje, te u po

morskom prometu, količina 
od 70 tona dnevno, jedva za
dovoljava potrebe primarnih 
potrošača. Tu bismo naveli 
TLM  »Boris Kidrič«, čija je 
dnevna potreba 20 tona, zatim 
10 tona »Autotransportu«. Os
tatak ide pekarama, te dječ
jim  i socijalnim ustanovama. 
Od preostale količine potreb
no je namiriti potrebe Drniša 
i Knina. Razumljivo je  stoga, 
da za građanstvo do daljnjeg 
neće biti raspoloživih količi
na.

Sa benzinom nema proble
ma. Opskrba je  redovita, a u 
siječnju je smanjena potroš
nja u odnosu na prošlu godi
nu za oko stotinu tisuća lita
ra. Dnevna isporuka od 8 sto
tina boca plina također zado
voljava potrebe.

Gužve nema i plin se može 
dobiti svakog dana —  rekli su 
nam u INI.

G. SIVIČ

GRADSKO GROBLJE KVANJ

0 drugoj fazi projektiranja
Šibenik ima nekoliko groblja od kojih su 

sva utemeljena još u prošlim stoljećima. Naj
veće i najljepše je gradsko groblje Sv. Ane, 
smješteno u zavjetrini podno povijesnog kom
pleksa tvrđave Sv. Mihovila. Zajedno s njo
me tvori ansambl povijesne citadele što je 
bila jezgra i početak grada Šibenika. Groblje 
Sv. Ane ‘Spomenik ije izuzetne i neobične 
ljepote.

Osim ovoga imade još nekoliko gradskih 
manjih groblja, manje značajnih, skromnijih 
ljepotom i položajem.

Kako je grad sve više rastao to se tako
đer otvarala sve više i potreba novog grob
lja  nastala u prošlosti tokom vremena, ubrzo 
su se našla usred gustog gradskog tkiva i 'bez 
stvarnih mogućnosti proširenja. Stanovite 
mogućnosti rekonstrukcije postojećeg, obez
vrijedile bi povijesne komplekse i zapravo 
negirale njihovu povijesnu formu. Učinilo 
se stoga najprihvatljivijim osnovati novo 
gradsko groblje u području izvan grada na 
površini koja u daljoj sagledivoj budućnosti 
neće biti namijenjena nikakvoj posebnoj svr
si i  koja će u širem perimetru zadržati ka
rakter izvornog krajolika. S druge pak stra
ne, težilo se da nova lokacija groblja bude 
predaleko od središta gradske strukture i da 
za vrijeme od tridesetak godina bude dovolj
no velika da izdrži očekivanu smrtnost sta
novništva.

Tako se izabrala žara van na dvije terase 
u predjelu istočno od grada zvanom Kvanj.

Prema projektnom programu što ga je 
sačinio investitor —  »Čempresi« izrađeno je 
nekoliko varijantnih idejnih rješenja koja su 
se razlikovala u osnovnoj koncepciji. Materi
jal je  prikazan ondašnjem Savjetu za urba
nizam Skupštine općine Šibenik gdje je jed
no rješenje preporučeno za dalju razradu. 
Tokom 1972/73. godine u poduzeću »Plan« iz 
Šibenika radilo se na izradi idejnih i glavnih 
projekata partemog rješenja groblja s horti
kulturom d izvedbenom projektu objekta 
mrtvačnice. Realizacija je  započela 1974. go
dine.

Osnovno prostorno rješenje izraženo je 
na ovaj način: plato groblja konfiguracijom 
sa dvije terase. U dijelu pristupne ceste na 
donjoj terasi locirana je mrtvačnica sa pra
tećim prostorima i  jedan pomoćni objekt. U 
produžetku ulazne partije a na gornjoj tera-* 
si zamišljeno je partizansko spomen-groblje. 
Imajući za uzor povijesno groblje Sv. Ane 
plato groblja podijeljen je u kompaktne par
tije grobnica i neizgrađene međudjelove sna
žne hortikulturne obrade. B'lo je zamišljeno 
da u izgrađenim dijelovima —  blokovima 
grobnica nema nikakva raslinja. Grobnice su 
oblikovane neutralno bez jačih istaka, s pre
porukom da se među svaka dva reda podigne 
relativno niski zid što će služiti za montira- 
nje spomen ploča i plitkih reljefa. Opći do
jam trebao je  težiti stanovitoj ujednačenosti 
i  smirenom ritmu ,a oblikovnim izrazom i iz

borom materijala Izražavati svojevrsnu skro
mnost i. suzdržanost.

Mrtvačnicu je investitor shvatio kao cje
linu što ujedinjuje nekoliko dijelova:
#  mrtvačnicu s hladnjačom i raznovrsnim 

pomoćnim prostorijama,
G prostorije grobara i osoblja angažiranog 

oko pogreba i dnevnog održavanja groblja,
#  uprave ustanove, i
9  blok sanitarija javnog karaktera.

Prostorno oblikovna zamisao mrtvačnice 
osniva se na trokutnom obliku tlocrta, skro
mnom broju otvora, kristalnoj formi verti
kalne linije i u cjelini ponovno skromnosti 
oblika i materijala. Ulazna partija, osim 
mrtvačnice ima i pomoćni objekt s druge 
strane pristupnog platoa. Položenom trokutu 
mrtvačnice suprotstavljen je uspravljeni tro
kut kao osuvremenjena forma obeliska. To
kom realizacije štošta je od ovih prvotnih 
zamisli napušteno ili deformirano tako da 
ono što je stvarno ostvareno odgovara samo 
dijelom zamišljenom.

Usprkos svim nedaćama što su se sruči
le u toku materija'liizacije projekta .mrtvačni
ca je doživjela publicitet na dva važna mjes
ta: u broju 3 od ožujka 1979. mjesečni časo
pis Saveza arhitekata Hrvatske »Čovjek i 
prostor« donio je na cijeloj stranici prikaz 
objekta, a u svibnju iste godine na trijenal- 
noj izložbi suvremene hrvatske arhitekture 
— »Zagrebački salon« objekt je bio prikazan 
trima fotografijama velikog formata.

Građani i ostali posjetioci groblja, čini se, 
prigovaraju onome što je učinjeno na Kva
nj u. Teško je razaznati u čemu je sadržaj 
primjedbi: u tome što je izabran neprihvat
ljiv  osnovni koncept ili što on nije kozekven- 
tno i cjelovito ostvaren. Ovako necjelovit 
svakako da mora biti kritiziran.

Priprema se revizija postoiećeg projekta 
i poduzeće, »F la r« prići će projektiranju dru
ge faze. Ova bi trebala slijediti primjedbe 
i dati kvalitetnije odgovore na učinjene pro
puste prve faze. Da bj se to moglo učiniti 
na pouzdan i odgovoran način svakako 
bila nužna svojevrsna opširna anketa među 
građanima. Tada bi se tek moglo govoriti o 
javnom, mišljenju. Groblje kao komunalni 
objekt, uostalom, ne može biti pravo, nilti 
investitora a niti projektanta. Nesumnjivo 
treba ga u idejnoj fazi izložiti i dati na jav
nu raspravu i prihvaćanje. (To je  propušte
no u prvoj fazi).

U ovakvom svjetlu treba gledati i incident
0 temi prvog spomenika novog groblja. Taj 
spomenik ili bilo koji drugi iste veličine
1 načina postavljanja ne odgovara prvotnoj, 
ideji o fizionomiji groblja. Kada še od nje, 
međutim, odustane, onda takav spomenik 
može imati svoje mjesto, bez obzira na to 
tko ga stavim, ko«rq prikazuje i da li mu je 
vlasnik mrtav ili živ.

Gustav ČERVAR

Osnovano „Društvo za zaštitu i uzuui ptica"
Šibenski ljubitelji ptica du

go vremena bili su bez regi
striranog Društva za uzgoj 
ptica. Bili su prepušteni sami 
sebi i svojim pernatim lju
biteljima, bez ičije pomoći sa 
strane. Nedavna izložba ptica 
koju je u Šibeniku organizi
ralo splitsko »Društvo za za-

ZaštiUti ptičji fond

štitu i uzgoj ptica« dala je 
poticaj našim ptičarima da se 
povežu sa njima i da osnuju 
takvo društvo u Šibeniku. To 
je bila svakako opravdana ini
cijativa kada se zna da je 
šibensko područje jedno od 
bogatijih područja ptičjeg fo
nda u Dalmaciji. Zahvaljuju
ći savjetodavnoj pomoći split
skih ptičara, a naročito Sinaja 
Bulinbašića, koji je dao mno
go korisnih savjeta u vezi s 
izradom Statuta društva, ši

benski ljubitelji ptica su ovih 
dana na Osnivačkoj skupštini 
»Društva za zaštitu i uzgoj 
ptica — Šibenik« usvojili 
Statut i poslovnik društva. 
Nakon usvajanja Statuta iza
brano je Predsjedništvo i Iz
vršni odbor društva. U Pred
sjedništvo je izabrano devet 
članova ,sve starih i  iskusnih 
ptičara, a u Izvršni odbor za 
predsjednika je izabran Ante 
Belamarić, koji je  ujedno i 
predsj edn ik društva, dužnost 
potpredsjednika vršit će Krste 
Mrša, tajnika Rade Šiklić, a 
blagajnika Zvonimir Blažević.

— Društvo je osnovano kao

društveno-humana organiza
cija za sportsko uzgajanje 
ptica, te za poduzimanje mje
ra zaštite i čuvanja ptica u 
slbbodnoj prirodi. Ptice su dio 
prirodnog bogastva i dio zdra
ve i uravnotežene ljudske sre
dine pa kao takve moramo ih 
zaštiti od nepotrebnog izlov- 
ljavanja i masovnog tamanje
nja. To je jedan od mnogih 
zadataka društva — rekao je 
predsjednik Ante Belamarić.

Pred novoosnovanim dru
štvom stoji mnogo zadataka. 
Jedan od prvih je dobivanje 
prostorija koje bi, pored osta
log, služile i za organiziranje 
izložbi ptica, za predavanja o 
uzgoju i čuvanju ptica - te za 
okupljanje članova društva.

Društvo za zaštitu i uzgoj 
ptica vodit će brigu o čuva
nju, zaštiti i uzgoju ptičjeg 
fonda na cijelom području 
naše općine i nastojati da u 
svoje redove primi što više 
omladinaca koji će svojim 
akcijama pospješiti rad dru
štva.

M. DŽELALIJA Mrtvačnica na gradskom groblju Kvanj
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Gostovanje Narodnog pozorlšta Sombor Odjeci FEST-a

„ANDRAI 
muzička

Naši gosti iz grada prijate- 
telja Sombora, poznati prije 
svega po svom visokom um
jetničkom dometu (»Ženidba 
i udadba« J. S. Popovića bila 
je najbolja predstava Steriji- 
nog pozorja 1976.) izvest će 
nam komad o kojemu malo 
znamo, zato se moramo po
služiti onim što je o toj pred
stavi napisano:

»Radnja se događa uoči dru 
gog svetskog rata u jednoj 
varošici u Srbiji. Fabula je 
vrlo jednostavna i zanimljiva: 
skojevac Andra voli »buržuj- 
ku« Ljubicu,, kćerku jednog 
trgovca. Da li je veran revo
luciji ako voli Ljubicu, pita 
se u sebi Andra. Njegovi do
bri i naivni drugari, inače 
velike sanjalice koje hoće da 
promene svet, govore mu ne
prestano da nema ljubavi dok 
se ne ostvari revolucija, po
gotovo ako je Ljubica buržuj- 
ka. Ljubav i mladost čine 
svoje, ne umanjujući revolu
cionarni zanos i delo. Napro
tiv!«

Na prošlogodišnjim Danima 
komedije 79. u Svetozarevu, 
ta je. predstava dobila ovu

LJUBICA“-
komedija
kritiku od M. Pervića, kriti
čara »Politike«:

»Predstavu bez prestoničkih 
zvežda, s mladim piscem, re
di telj em i glumačkim ansam
blom, sa komadom koji se 
prvi put izvodi na sceni — 
gledaoci su, u konkurenciji s 
eminentnim pozorišnim kuća
ma proglasili za najbolju, 
tačnije, za predstavu koja im 
se najviše dopada... Nije reč 
o slučaju, već o trajnoj usme- 
renosti Narodnog pozorištaiz 
Sombora na domaći tekst, na 
ove komične i satirične vrste 
koje »leže« ovom glumačkom 
ansamblu, koji je zajedno sa 
Dejanom Đurkovićem i Voj- 

. kanom Borisavljevićem sači
nio predstavu koja osvaja ža
rom, rečju, muzikom, igrom, 
ritmičkim i. emotivnim prese- 
cima, koji še slivaju u jedin
stven i prodoran tok: pred
stava Somborskog narodnog 
pozorišta deluje upravo urav
noteženošću scenskih eleme
nata, celinom, objedinošću 
igre i smisla.«

Predstava se održava u po
nedjeljak SJ I I I  1980. u 20 sati 
u dvorani Šibenskog kazališ
ta. D. GRt)NWALD

Večeras „Ratnici podzemlja"
Svjetski filmski festival 

FEST, koji se već deset go
dina održava u Beogradu, 
sve je manje rezerviran samo 
za onu manjinu koja sebi, s 
ovim ili onim razlogom, može 
priuštiti da ga prati. Sve više, 
to je otvorena manifestacija 
čiji odjeci stižu i do najuda
ljenijih kinematografa i gle
daoca, o čemu svjedoči i či
njenica da su svi ovogodišnji 
filmovi s FEST-a otkupljeni.

Nije nam namjera da ovom 
prilikom još jedanput komen
tiramo filmove ili čitav festi
val1, to je već toliko puta na
pravljeno u štampi i tv-pro- 
gramima, tako da je ova naša 
informacija vjerojatno jedna 
od zadnjih koje se bave nji
me. Želimo samo informirati, 
da i Kino-poduzeće »►Šibenik« 
već sada radi određene napo
re kako bi i šibenska publika 
što prije vidjela filmove s 
FEST-a. Treba reći, da je u 
našim kinematografima neko
liko dana prije početka 
FEST-a igrao film s njegova 
repertoara, američko ostvare
nje »T V  mreža«, a svega 
koji dan nakon njegova zavr

šetka također američki film 
F.I.S.T. i »Nosferatu — fan
tom noći«.

Za večerašnju noćnu pret
premijeru, Kino-poduzeće je 
uspjelo za svoj repertoar do
biti jedan od najboljih filmo
va FEST-a, američki film 
»•Ratnici podzemlja«, redate 
lja Waltera Hilla. Film govo
ri o sukobima uličnih bandi, 
zapravo mladih ljudi čiji je 
gotovo čitav život određen up
ravo — ulicom. Ne znamo 
kad će film »Ratnici podzem
lja « biti prikazan na redov
nom repertoaru, pa je veče 
rašnja pretpremijera, koja t  
kinematografu »-Šibenik« po
činje u 22 sata, tim zanim
ljivija.

Prema informaciji koju smo 
dobili u Kino-poduzeću, usko
ro u Šibenik stiže i, ako ne 
najbolji, a onda svakako naj
skuplji film s ovogodišnjeg 
FEST-a, »-Apokalipsa danas«, 
redatelja F. F!. Copole, a mo

že se na redovnom repertoaru 
uskoro očekivati i toliko raz
vikana, makar ne i toliko do
bra »-Kosa«, M. Form&na. 
Koji će uskoro još filmovi s 
FEST-a igrati u šibenskim ki
nematografima ,to ovisi o 
dogovoru koji će s distribu
terima biti postignut ovih da
na. Nadamo se svakako, da 
na najbolje filmove nećemo 
čekati do — idućeg festivala. 
A  među najboljima su, uz već 
spomenute, još i »Tesa« R. 
Polanskog, »-Bez anestezije« 
A. Vajde, »-Norma Re«, »Mje
sec« B. Bertolucia, »Limeni 
doboš«, »Bračni život Marije 
Branu«, »Pripremite marami
ce«, i možda još poneki kojeg 
se ovog trenutka ne možemo 
sjetiti.

I  na kraju, da ponovimo 
već poslovičnu rečenicu, da 
nam FEST nije donio ništa 
novo.. Ipak, filmove s nfega 
rado ćemo pogledati...

J. GRUBAC

I  s i  osnovnih škola

Rekonstrukcija kompleksa
palače

Općinski zavod za zaštitu 
spomenika kulture angažiran 
je na arhitektonskom snima
nju bloka u dijelu starog gra
da omeđenog ulicama: Zagre
bačkom, I. Pribislavića, 12. 
kolovoza 1941. i Pekarskom 
čiju jezgru tvori ujedno naj
vredniji dio — palača Divnić.

Navedeni kompleks prije 
nepuna dva mjeseca jednim 
dijelom zahvatio je požar koji 
je  dobar dio objekta uništio 
i gotovo u cjelini onemogućio 
dalje stanovanje.

Divnić
za izradu idejnog projekta 
sanacije ovog spomeničkog 
kompleksa. Vjerojatno će ve
ći dio stanova biti iseljen, a 
kompleks će dobiti - javnu ili 
poslovnu namjenu. Tako će 
jedan od najvrednijih arhi
tektonskih sklopova u povi
jesnoj gradskoj jezgri biti 
konačno saniran i dolično 
predstavljen.

Zavodu je ovo poslije pa
lače Foscolo (bivša zgrada 
»Štampe«) drugi važniji za
datak na uređenju povijesne 
jezgre od njegova formiranja.

Sve bolji
Prosvjetno-pedagoška služba 

je izradila polugodišnju anali
zu rada u osnovnim školama. 
Iz podataka koje smo dobili 
vidljivi su pokazatelji koje će
mo pokušati sabrati u kraćoj 
informaciji.

Najbolje rezultate u prvom 
polugodištu postigli su učenici 
i nastavnici Osnovne škole u 
Primoštenu. Od 215 učenika, 
samo njih 24 je negativno oci
jenjeno. Ta je škola postigla 
i najbolje rezultate u učenju 
u nižim razredima, dok su u 
višim najbolji oni u Osnov
noj školi u Murteru.

Kad su negativne ocjene u 
pitanju, kao i obično najviše 
ih je iz matematike, fizike, te 
materinjeg i stranih jezika, 
Od prvog do osmog razreda

rezultati
negativnu ocjenu iz fizike, dok 
od prvog do četvrtog najviše 
njih je negativno ocijenjeno 
iz matematike. Od petog do 
osmog razreda osnovne škole, 
čak 21,12 posto učenika je ne
gativno ocijenjeno iz matema
tike.

Unatoč tome opći uspjeh u 
odnosu u proteklih pet go
dina je poboljšan, odnosno 
najveći je postotak pozitivnih 
učenika u odnosu na protekle 
godine. On iznosi 78,22 posto, 
od čega je čak 92,42 posto po
zitivnih od prvog do četvrtog 
razreda, a 64,38 posto pozitiv
nih od petog do osmog.

U osnovnim školama u ši
benskoj općini prvo polugodi
šte završilo je 8 tisuća 603 
učenika, a 0,49 posto nastave

Dio kompleksa palače Divnić Snimak objekta poslužit će G. C. čak 18,59 posto učenika ima bilo je nezastupljeno.

Odakle naziv Šibenik (3)OKO IME*A 
GRADA POD 
ŠUBIĆEVCEM

Moje tumačenje naziva Ši
benik ima formalno jedan 
ozbiljan nedostatak a koji se 
sastoji u tome da se riječ 
š i b a  za kamene formacije 
danas ne nalazi u upotrebi, a 
ne može se naći ni u starijoj 
ni mlađoj literaturi. N i Vu- 
kov rječnik, a ni drugi rječni
ci ne navode primjer da se 
riječ šiba upotrebljavala za 
kamene formacije makar bile 
i  vrlo tanke.

Međutim, sigurno je jedno: 
naš Šibenik spominje se rav
no pred tisuću godina, a vje
rojatno su mu osnivači dali 
ime još ranije. Iz tog vreme
na nemamo ni knjiga ni 
rječnika i to što se ovaj iz
raz ne nalazi u Vukovu rječ
niku -— pisanom upravo ju
čer — nikako nije dokaz da 
stari Hrvati ili Slaveni nisu 
i za kamen upotrebljavali iz
raz š i b a  ili p r u t .  Poznato 
je da su pojedine riječi u 
dužini vremenskim razdoblji
ma mijenjale svoja značenja. 
Neke su riječi nestale, poja

vile su se nove. Pojedini na
rodi iz velikog slavenskog 
stabla izmijenili su značenje 
neke riječi, dok su oni, što 
su ostali u pradomovini, za
držali staro značenje.

Za Šibenik na Krki znamo 
približno razdoblje u kom se 
pojavilo njegovo ime, u sva
kom slučaju prije i izvan raz
doblja literature.

Kad se pojavio Šibenik na 
Zrmanji ili ime dobio vrh u 
Biokovu nije mi poznato. O- 
naj u Zrmanji sigurno je star 
dobra stoljeća, dok je ovaj u 
Biokovu napisan po predaji.

Već sam spomenuo da se 
u rječnicima ni u literaturi 
za kamen ne kaže ni riječ 
p r u t .  Pa ipak na slavenskom 
području u Crnoj Gori, u pla
nini Durmitor priroda se po
igrala i formirala kamenê  
formacije u obliku š ib  e ili 
p r u t a .  I  narod je to brdo 
nazvao P R U Č A Š .  Možda se 
i oko ovog brda može prona
ći neko biljno pruće, ali nit
ko njegovo ime ne bi tuma

čio takvim prućem Već onim 
što je dominantno, onim što 
daje osnovni dojam, glavnu 
notu, a to je kamen u obliku 
pruta.

Dovoljno je sad usporediti 
dvije fotografije: ovu od brda 
PRUČAŠ i kamene šipke što 
su formirane na čitavom ši
benskom^ području i da se lo
gikom učvrstimo u uvjerenju 
da su i oko našeg Šibenika 
kamene Š i p k e  bile dominan
tna slika, da su one davale 
ton ovom kraju, da su. ga 
razlikovale od ravnice u Zad
ru ili ilovače oko Splita. Fo
tografija je ovdje nezamjenji
vo pomagalo, daleko veće sna
ge od nejcog — jučer pisanog 
rječnika — za pojmove stare 
kao narod.

Nema potrebe dokazivati da 
ne postoji neki Šibenik koji 
je dobio svoje ime po biljnim 
šibama, kao što navodi dr 
Kravar za jedno selo u kota
ru GrubiŠno Polje — Š i b e 
n ik .  Biljke su tamo mogle

biti dominanta u pejsažu pa 
mu je i ime moglo poteći s 
te strane.

Treba se, dakle, vratiti svom 
kamenu i svojim narodnim 
nazivima. Nj ih je u staro do

ba za kamen bilo više; bio je 
važniji. Tada će nam taj stari 
kameniti i tvrdi Šibenik biti 
jćŠ tvrđi i draii.

Vjekoslav KULAŠ

Kamene »šibe« ispod Šibenskog mosta
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Notes aktualnih tema
Počeo „IX kup Solarisa” u vaterpolu

Čuvar bazena 
u zimskom periodu
Među članovima Izvršnog odbora Samoupravne in

teresne zajednice za fizičku kulturu vodila se, nedav
no, žestoka (ne)službena rasprava oko (ne) opravdano
sti postojanja stalnog radnog mjesta čuvara ili doma
ra bazena u Crnici. Objektivno, kako je sada organi
ziran posao tog čovjeka nema puno argumenata da ori 
prima osobni dohodak preko cijele godine. Posao ču
vara bazena je izuzetno naporan i težak u dva ljetna 
mjeseca, dok barem osam mjeseci godišnje on, prak
tički, nema posla. Riječ je, dakle, o tipičnom sezon
skom poslu.

Nije nam međutim, namjera da ovakvim razmišlja
njem dovedemo u pitanje kruh čovjeka, koji je prije 
desetak godina prihvatio ponuđeni stalni posao. »-Slu
čaj čuvara bazena, u zimskom periodu« još jednom 
podsjetio nas je  na (već) staru zamisao o osnivanju 
radne zajednice ljudi, koji su stalno zaposleni u sport
skim organizacijama. Čuvar bazena bi preko jeseni 
ili proljeća imao i te kako' posla na Subićevcu. Ili <> 
brnutb. Zar mu radnici sa stadiona »-Rade Končar« 
ne bi mogli biti ispomoć preko ljeta? Možda je ova
kva potkrepa tvrdnje o potrebi osnivanja radne za
jednice bazirana na suviše jednostavnim primjerima. 
Kažemo možda, jer bi slična razmišljanja u pogledu 
stručnih ljudi djelovala uvjerljivije, a njihovo oživo- 
tvorenje za šibenski sport još korisnije.

SIGURNOST TRENERA

PRVA PROVJERA SNAGA
Osam prvoligaških momčadi 

sudjeluje na Devetom vater
polskom »Kupu Solarisa«, što 
je sinoć počeo u zimskom ba
zenu hotela »Ivan«, a koji su 
zajednički organizirali radna 
organizacija »Ugostiteljstvo« 
SOUR »Šibenka«, osnovna or
ganizacija udruženog rada »So 
laris« i istoimeni vaterpolski 
klub. Za pokal organizatora 
bore se splitske momčadi 
»Pošk-Brođomerkur«, »M or
nar« i »Jadran«, beogradski 
»Student«, »Kotor«, riječko 
»Prim orje« i domaćin »Sola
ris«. U zadnji trenutak odu
stali su vaterpolisti herceg- 
novskog »Jadrana«.

Tradicionalnim »Kupom So- 
l'arisa«, praktički, počinje no
va vaterpolska sezona. To je 
zapravo prva provjera snaga 
većini trenera. Ovogodišnje na
tjecanje bit će lišeno prisustva 
reprezentativaca, no njegova 
draž time neće biti bitno uma
njena, kao što je i njegova 
svrsishođnost posve jasna svim 
klubovima.

Pod Kišovim vodstvom u 
vodu će ovih dana skakati po
mlađeni sastav: Pavić, Renje, 
Terzanović, Lončar, Seferović, 
Đurđević, Škarica, Bura, Ra- 
đovčić, Dorbić, Mrđen i Matu- 
lja. Postoji, također, moguć
nost da zaigra povratnik iz 
JNA Vitomir Juraga, koji se 
polako uključuje u rad.

Organizatoru je puno stalo 
i do posjeta. — Mi naravno,

ne očekujemo veliki posjet u 
subotu navečer, kada se igra 
prvenstveni susret košarkaša 
»Šibenke«, no prijatelji spor
ta neće zažaliti ako u nedje
lju budu prisustvovali završ
nim borbama »Kupa Sol ari sa«. 
Pune tribine bi nas obradova- 
le. Igre bez gledalaca imaju 
manju draž — kazao nam je 
tajnik V K  »Solaris« Tomislav 
Spahija.

Povezivanje svih profesionalnih trenera u radnu 
zajednicu pridonijelo bi, nema sumnje, mirnijem radu 
ljudi, koji su se odlučili za taj, zaista težak ? kruh. 
Ovako, njihova pozicija isuviše ovisi o raspoloženju 
vodstva kluba, igrača, navijača, pa i sredstava javnog 
informiranja. Da takva, najčešće euforična raspolože
nja, ne trebaju biti mjerilo u pogledu (ne) stručnosti 
rada trenera, možda su najbolji dokaz minule godine 
na Subićevcu. Treneri su se mijenjali »preko noći«, 
dok je uspjeha bilo sve manje. Konstatacija da su 
uloge trenera u padu Šibenskog nogometa bile prilič
no epizodne došla je dosta kasno.

Udruživanjem trenera u radnu zajednicu pri SIZ- 
-u za fizičku kulturu sigurno bismo lakše i vrednovali 
njihov rad, utvrdili im osobni dohodak. On sada, me
đutim, varira ovisno o spretnosti uprava ili, pak, fi
nancijskih apetita samih trenera. N ije pretjerano ka
zati da su primanja pojedinaca izvan okvira realno
sti. Ponegdje ispod, ali češće iznad stvarne vrijedno
sti rada. REFLEKTOR

^ _________________________________ J

Marljivi organizatori pripre
mili su, kao i uvijek, brojna 
odličja za najistaknutije sudio
nike turnira. Osim tradicional 
nog pokala ža pobjedničku 
momčad, dodijelit će se i po
sebna priznanja najboljem 
igraču i vrataru, kao i najefi
kasnijem strijelcu.

— Nas spomenuta odličja ne 
zanimaju puno, iako ćemo, se 
boriti za što bolji plasman — 
kazuje trener »Solarisa« Egon 
Kiš. — Za nas će turnir biti 
prva informacija o uspješnosti 
dosadašnjih priprema zaprvo- 
ligaško društvo.

O d nedjelje do nedjelje
.Večer 

\ odluke
Težak je  ovaj tjedan za ko

šarkaše »Šibenke«. Za sedam 
dana na rasporedu su tri uta
kmice. Nakon sigurne pobje
de nad »Iskra — Olimpijom« 
i minimalnog poraza u Zadru, 
Šibenčani večeras ugošćuju 
momčad beogradskog »Parti
zana«. Dobri poznavaoci ko
šarkaških prilika tvrde da ie 
to susret odluke. U slučaju 
pobjede Šibenčani bi, praktič
ki, osigurali opstanak.

— Protiv »Olimpije« nismo 
blistali. Igrali smo toliko do
bro, koliko je  bilo potrebno 
za pobjedu. Briljirao je jedi
no Zoran Slavnić, koji se is
kazao neuobičajenom efikasno
šću — kazivao nam je mladi 
Nenad Slavica.

Gostovanje, u Zadru donije
lo je Šibenčanima još jedan 
»tijesan« poraz u dramatič
nom finišu, Uobičajen u su
sretima na strani. Dvadeset- 
dvije sekunde prije kraja 
kod neodlučenog ishoda 
104:104 igrači »Šibenke« dobi
li su loptu i priliku za pobje
du. No, Boris Babić se odlu
čio na šut prije vremena. Na 
suprotnoj strani Obad sličnu 
priliku nije propustio. Pogot
kom u zadnjoj sekundi donio 
je  pobjedu domaćinu. Bio je 
to, zaista,' nezaslužen poraz 
»Šibenke«. Gostima su se na 
putu do vrijednih bodova, 
osim Zadrana, ispriječili i su
či Oberknežević i Kurilić.

—1 Suđenje u Zadru bilo je 
zaista skandalozno. Pogotovu 
nas je  oštetio Oberknežević. 
Drago mi je  da je to vidjelo 
i tisuću naših navijača da se 
uvjere kako se nama sudi 
u gostima — rekao nam je 
poslije susreta sa »Zadrom« 
tajnik »Šibenke« Joško Šupe.

Osim bodova Šibenčani su 
u Jazinama vjerojatno izgubi
li i Živka Ljubojevića. Naj
efikasniji igrač »Šibenke« za
radio je  tehničku grešku i pri
javu suca Kurilića, pa njegov 
nastup protiv »Partizana« 
dolazi u pitanje. Ljubojević 
se zaboravio i reagirao ne
sportski u trenutku, kada zai
sta to nije trebao.

— Nama je susret protiv 
»Partizana« izuzetno bitan 1 i 
težak. Bez obzira na to hoće 
li nastupiti Ljubojević — ka
zao nam je  predsjednik »Ši-

F. Zufić: večeras 
»popravni« ispit

benke« Ivan Medić. — Stoga 
očekujemo maksimalnu kon- 
cetraciju i spremnost svih: 
trenera, igrača i — publike. 
Od navijača očekujemo fana
tično bodrenje, kakvim su 
se iskazali i u Zadru, ali i 
da ne pređu granice sport
skog. Moramo sačuvati epitet 
korektne publike.

BORBA ZA PRESTIŽ
Nezadovoljan je  trener »Re

vije« Tonči Slipčević subot- 
njim porazom u Zadru. Vje
rovao je, naime, da će njego
ve košarkašice nadmašiti sus- 
jetke u već tradicionalnom 
dalmatinskom derbiju.

— U prvom smo poluvre
menu igrali koliko-toliko do
bro da bismo u nastavku dje
lovali neorganizirano i dekon- 
centrirano — kazuje nam Sli
pčević.

Tko je podbacio?
— Pa, to nije dobro pitanje. 

Valja pitati tko je  uopće za
dovoljio. U prvom poluvre
menu povremeno su se isti; 
cali bekovi Škugor i Rak, ali 
su posve zapostavili suradnju 
sa centrima. Naše su visoke 
igračice zatajile i u skoku.

Sada dolazi »Ilirija« ...
— Taj susret nema većeg 

značenja. Predstoji nam tek 
borba za prestiž. Volio bih da 
budemo na kraju barem treći. 
Ljubljančankama ćemo se na
stojati revanšira ti za poraz u 
prvom dijelu prvenstva. Ne 
sumnjam u to da ćemo uspje
ti.

»Solaris« naš drugi prvoligaš — aktrdktivnom igrom privući
publiku

Vaterpolo

„Solaris"
U zimskom bazenu hotela 

»Ivan« u Solarišu održane su 
prošlog vikenda kvalifikacije 
za omladince u vaterpolu. Za 
finalno natjecanje plasirale 
su se momčadi »Mornara« iz 
Splita i domaćin »Solaris«. 
Postignuti su ovi rezultati: 
Solaris — Pošk-Brodomerkur 
11:6 (2:3, 4:2, 3:0, 2:1). polove 
za »Solaris« postigli su Sefe
rović 3, Protega 3, Radovčić
2, Bura 2 i Bašić. Mornar — 
Solaris 6:5 (1:2, 2:2 3:1). Go- 
love za »Solaris« su dali Bura
3, Radovčić i Protega. Mornar 
— Pošk-Brodomerkur 8:6 (1:0, 
2:2, 3:1, 2:3). Ekipa »Solarisa« 
nastupila je u sastavu: Mr
đen, Bašić, Ševerdija, Radov
čić, Seferović, Bura, Štampa-

PRIJATEUSKA
RUKOMETNA

UTAKMICA

Metalac — Trogir 
16:19 (7:8)

Šibenik — Igralište Sport
skog centra u Crnici. Gledala
ca 50. Suci Bukić i Pilić (oba 
iz Šibenika).

Metalac: Jurić, Cvetković
2, Karega, Kurtaj, Bačić I I  
4, Bačić I 3, Vitaz 1, Morić
3, Spahija 3, Ninić i Prgin. 

U fer igri Trogirani su za
služeno pobijedili ekipu »Me
talca« u prijateljskoj ruko- 
metnoj utakmici koja je po
služila trenerima za uigrava
nje ekipa za početak Hrvat
ske rukometne lige — jug.

u finalu
lija, Protega, Škarica, lile i 
Akrap. (rt)

T A B L I C A
Mornar 2 2 0 0 14:11 4 
Solaris 2 1 0 1 16:12 2 
Pošk-Brodo
merkur 2 0 0 2 12:19 0

GRUBIŠIĆ PRVI 
PREDSJEDAVAJUĆI
Redovna godišnja skupšti

na plivačkog kluba »Šibenik«, 
koja je održana u prostori
jama Općinskog turističkog 
saveza okupila je prijatelje 
i članove plivačkog sporta 
sa područja šibenske regije. 
Iž izvještaja o proteklom raz
doblju, koji je podnio dosa
dašnji predsjednik Joso Ja- 
kovljević, potrebno je  plivač
ki sport omasoviti i surađi
vati sa školama, jer postoje 
dobri uvjeti rada, tako da je 
perspektiva plivačkog sporta 
uistina dobra.

Istaknuti su i neki propus
ti u radu, pa je zauzeto sta
novište da se oni što prije 
prevladaju, šibenski plivački 
radnici oživotvorili su inici
jativu druga Tita o kolektiv
nom rukovođenju i odgovor
nosti. Izabran je  novi Izvršni 
odbor od 9 članova, a za pr
vog predsjedavajućeg izabran 
je  Vlatko Grubišić, a za taj
nika Mišo Knežić, koji je do 
sad31 uspješno obavljao tu 
dužnost. iL H

S P O R T S K I  V I K E N D  

Subota, 1. ožujka 1980.
KOŠARKA: Sportska dvorana »Ivo Lola Ribar«,

16.00 sati: »REVIJA« — »ILIRIJA«
19.00 sati: »ŠIBENKA« — »PARTIZAN«

Nedjelja, 2. ožujka 1980.
KOŠARKA: Dvorana Osnovne škole »Maršal Tito«,
8 — 14 sati: TURNIR »MLADI S TITOM U SLOBODI«
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Detalj s utakmice »Šibenka« — »Iskrao— OUmpija«

K o š a r k a š k i  t u r n i r

„Mladi s Titom u slobodi"
I  ove godine Općinska kon

ferencija Saveza socijalističke 
omladine organizira tradicio
nalnu smotru »Mladi s Titom 
u slobodi«. U sportskom dije
lu smotre organiziraju se tur
niri u košarci, malom nogo
metu, odbojci, streljaštvu i 
kuglanju.

Novost u ovogodišnjoj smo
tri je što će košarkaški tur
nir organizirati Košarkaški 
savez.

Za sudjelovanje na košar
kaškom turniru prijavilo se. 
36 momčadi. Pravo igranja na 
turniru imaju omladinske or
ganizacije i aktivi SSO mjes
nih zajednica, radnih kolekti
va i škola.

Utakmice 1. kola igraju se 
već u nedjelju 2. ožujka u 
dvorani OŠ »Maršal Tito«, a 
sastaju se : Žir je — Općinska 
uprava, OŠ »Maršal Tito« — 
Konjevrate, Gaćelezi — Vidici 
Lozovac — žažvić.

(mp)

Šibenčani u 
taek-vnn-dn ligi

Turnir se igra po kup sis
temu do polufinala, a dalje 
po jednostrukom bod siste
mu.

Ovu suradnju OK SSO i 
Košarkaškog saveza treba po
zdraviti jer je to način za 
stvaranje novih košarkaških 
kolektiva u mjestima gdje oni 
sada ne postoje. Takav način 
djelovanja trebalo bi proširi
ti i na druge općinske sport
ske saveze.

LIGAŠKI SEMAFOR

LIGAŠKI SEMAFOR 
PRVA SAVEZNA LIGA ZA 

KOŠARKAŠE

ZADAR — SIBENKA 
106 : 104 (53 : 48)

ZADAR — Dvorana u Jazinama. 
Gledalaca 5000. Suci: ' Oberknežević 
iz Beograda i Kurilić iz Tuzle.

ZADAR: Zuban, Petranović 10, Pri- 
banović, Sunara 22, Hrabrov 1, Ba- 
bić 2, Tičina 8, Perinčić, Šuljak 16, 
Jusup, Obad 16, Skroče 33.

ŠIBENKA: Vučica 14, Zurić 6, 
Kulušić, Ljubojević 28, Petani, Pc- 
trović, Slavnić 34, Macura 12, Mare- 
lja  2, Šarić 4, Babić 2, Slavica 2.

Redoslijed na prvenstvenoj ljestvi
ci nakon 15. kola: 1. Bosna 22 
boda, 2. Jugoplastika 20, 3. — 4. 
Zadar, Cibona 18, 5. — 9. Partizan 
Iskra-Olimpija, Crvena zvezda, Ra- 
botnički, Radnički 14, 10. ŠIBENKA 
12, 11. — 12. Borac, Beko 10 bodo
va.

U 16. kolu »šibenka« ugošćuje 
»Partizan«.

DRUGA SAVEZNA LIGA ZA 
KOŠARKAŠICE

ZADAR — REVIJA 
75 : 65 (41 :39)

ZADAR — Dvorana u Jazinama. 
Gledalaca 150. Suci: Strickberger iz 
Ljubljane i Periša iz Zagreba.

REVIJA: škugor 16, Rak 17, M ilj- 
ković 8, Govorčin 4, Anđelić, Gulin 
12, Mandić, Lešo 2, Mažibrada 6, 
Cičmir, Goreta.

Na prvenstvenoj ljestvici vodi »Je
dinstvo« sa 24 boda. »Revija« ie 
četvrta sa 18 bodova. U 15. kolu 
»R evija« ugošćuje »Iliriju «, (p p)

Danas startaju natjecanja u 
Jedinstvenoj međurepubličkoj 
taek-von-do ligi u kojoj nastu
paju i članovi toaek-von-do klu 
ba »Šibenik«. U prvom kolu 
južne skupine, Što se održava 
u Puli, nastupit će, osim Ši
benčana, još i natjecatelji do
maće »Pule« i »Rijeke«, a če
tvrti član skupine »Rovinj« 
je slobodan. Valja spomenuti 
da dva prvoplasirana sastava 
idu u finalnu skupinu.

Trener i natjecatelji, taek- 
-von-do kluba »Šibenik« Zoran 
Samsa, rekao nam je prije 
polaska na put u Pulu: »Te
ško je reći kakvi su nam 
izgledi, jer većinu suparnika 
ne poznajemo, a osim toga 
natjecat ćemo se polukontak- 
tom u kojem su moguća izne
nađenja. Ipak, vjerujem da 
ćemo uspjeti. Pored mene, 
nastupit će za naše boje još: 
Mihaljević, Dadić, Mrkota i 
Bura.

Z. B.

Seminar za 
nogometne 

trenere
U hotelskom naselju »Sola

ris« započeo je šestodnevni 
seminar za nogometne trene
re, kojemu sudjeluje 23 kan
didata sa područja Šibenskog 
nogometnog saveza (Knin, 
Drniš i Šibenik).

Seminar je organizirao Ši
benski nogometni savez, a 
stručni voditelji su poznati 
instruktori Slavko Luštica i 
Andrija Anković.

Posuđena karikatura

Plin-važan energetski izvor
Prirodni plin je po upotrebi u našoj zemlji odmah iza 

sirove nafte, koja zauzima prvo mjesto u potrošnji među 
energentima. Dnevna potreba u šibenskoj općini iznosi oko 
1000 boca butan plina za domaćinstva i radne organizacije. 
Kvalitetne osobine kao i niska cijena uvjetovale su veliku 
potrošnju tog energenta. U Šibeniku se bilježi porast potro
šnje jer je plin u mnogim domaćinstvima postao zamjena 
električnoj energiji, pa ga se koristi za kuhanje, grijanje 
stana i radnih prostora te za grijanje vode. Iz jedne tone 
sirove nafte u preradi dobiva se dvadeset litara prirodnog 
plina. Kako je zbog mjera stabilizacije ograničen uvoz siro
ve nafte, tako je i ograničen uvoz plina. Domaći izvod za
dovoljavaju samo jednu trećinu ukupne potrošnje pa bi već 
sada trebalo racionalno trošiti kako ne bi došib do nestaši
ce tog važnog energetskog izvora.

Mjere racionalne potrošnje plina trebale bi biti traj
nog karaktera, a o svima nama će ovisiti da li ćemo ušte
dama plina, uspjeti skupu električnu energiju zamijeniti pli
nom koji je značajan činilac u racionalnoj potrošnji ener
gije kako u svijetu tako i u nas.

M. DŽ.

Među rijetkima

lov na 
veprove

Prema Republičkom zakonu
0 lovstvu lov divljih svinja 
zabranjen je od 1. veljače. 
Zabrana lova potrajat će tri 
mjeseca. Međutim, zakon je 
za tu vrstu divljači napravio 
izuzetak, te je utvrdio da se
1 u vrijeme zabrane svinje 
mogu loviti, ali isključivo šu
ljanjem. Dakle, nema masov
nih izlazaka lovaca u lovišti
ma ni lova uz pomoć pasa 
goniča, čime se nastojala za
štititi krupna divljač. Lov 
šuljanjem pretpostavlja da 
lovac samostalno lovi kako 
bi prepoznao bremenitu kr
maču. Sam ulov u takvom 
samostalnom lovu u pravilu 
ne daje rezultate, (rt)

Odlaganje
građevinskog

materijala
Deponiji građevinskog ot

pada niču na više mjesta u 
neposrednoj blizini Šibenika. 
Time se zagađuje okoliš, up
ropaštava obalni pojas, pros
tori uz prometnice, šumoviti 
tereni namijenjeni za izgrad
nju ili rekreaciju i drugi 
predjeli.

Odlaganjem građevinskog 
otpada i formiranjem nele
galnih deponija neka se o 
tome pobrinu nadležni organi. 
Takvu djelatnost treba spri
ječiti i poštovati red. Nad
ležne stručne službe o tome 
će izraditi izvještaj koji će 
se prezentirati odbornicima 
Općinske skupštine s prijed
logom mjera za sprečavanje 
i širenje.

m

S U S R E T
Oko male tržnice na Kre- 

šimirovu trgu sve su zgrade 
i radnje stare i dotrajale. U 
jednoj maloj radnji u su
sjednoj Ulici Grgura Ninsko
ga smjestio se obućar Mate 
Kardum.

Bio je jedan od onih pr
vih sunčanih dana ove zime 
kada smo ga posjetili u nje
govoj radnji. Široka osmije
ha dočekao nas je još na 
vratima radnje i sa zadovolj
stvom nam pričao kako je 
tu počeo zanat koji još uvi
jek živi, bolje reći životari...

— U svom rodnom Uneši- 
ću, zajedno sa jednim dru
gom, počeo sam izrađivati 
gumase i krpati cipele. Pri
padam generaciji iz vremena 
kada su stručni kadrovi bili 
prijeko potrebni. Imao sam i 
drugu mogućnost— ostati na 
selu i obrađivati zemlju. No, 
ovaj posao smatrao sam u- 
nosnijim pa sam se za n j i 
opredijelio.

•  Koliko je po prilici star 
ovaj obrt?

— E, pa možda je nastao 
onda kada su ljudi prvi put 
navukli nešto na noge da bi

se zaštitili od oštrog kamena 
i blata. Vjerojatno je star 
koliko i ognjište Čovjekovo.

•  Nije li možda na pomolu 
doba odumiranja ove zanat
ske usluge?

— Bez nas se ne može — 
kaže Mate. Malo se vodi ra
čuna o pomlađivanju kadro
va u ovom zanatu i njemu 
sličnima. Nažalost, u Šibe
niku više nema škole za o-

Mate Kardum

panČare. Izgleda da se o to
me ne vodi dovoljno računa. 
U Šibeniku nas ima 6 ili 7 i 
to su ljudi koji osim većine 
zaselaka i sela poslužuju di
je li Šibenik.

•  Tko najčešće kupuje va
še gumaše?

— A tko bi drugi nego te
žaci, jer je u gumašima naj- 
udobnije kopati u polju. Ne
obični su ti ljudi i uvijek 
drukčiji pri susretima. Mno
gi me zovu na kavu i kolače. 
Često mi kažu: žuljaju me ci
pele, učini nešto! Kako da 
im ne učinim...

•  Kako se slažete vi obu
ćari?

— Volimo se mi obućari. 
Ima nas malo pa se češće 
družimo. Najčešće pričamo o 
poslu i raznoraznim proble
mima. Dok sam bio mlađi 
odlazio sam na večere kod 
kolega s obitelji. To nekada 
izgleda kao susret u ona »do
bra stara«  vremena.

Razgovarala: 
E. DESNICA
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Z A H V A L A
U nemogućnosti da pojedinačno zahvalimo na 

mnogim izrazima sućuti što smo ih primili povodom 
smrti našeg voljenog sina, supruga, oca, brata i zeta

BRUNA ANTUNCA
pok. Mate

najtoplije zahvaljujemo svim rođacima, prijateljima, 
susjedima i znancima koji su okitili odar vijencima 
i cvijećem, te ga toplim ljudskim riječima i dostojan
stvom otpratili na vječni počinak.

Zahvaljujemo radnim ljudima Radne organizacije 
»Dane Rončević«, Savezu boraca, Stručnoj službi SlZ-a 
za kulturu i OSIZ-u za standard učenika i studenata 
Šibenik, koji su nam u najtežim trenucima pomogli, 
te medicinskom osoblju V  Odjela Medicinskog centra 
Šibenik, a posebno šefu odjela dru L. Odaku koji je 
učinio sve da olakša posljednje dane našeg voljenog 
Bnma.

Tugujuća obitelj:

SIZ za zapošljavanje

Traže se radnici
SIZ MIROVINSKOG I INVALIDSKOG 
OSIGURANJA PODRUŽNICA ŠIBENIK

— administrativni tehničar
Uvjet: završena srednja škola općeg, 
upravnog ili ekonomskog smjera, šest 
mjeseci iskustva — na određeno vri
jeme
Rok oglasa do 3. I I I  1980.

OPĆINSKA UPRAVA ŠIBENIK

— daktilograf I a klase
Uvjet: završena osnovna škola — na
određeno vrijeme
Rok oglasa do 3. I I I  1980.

TLM »BORIS KIDRIČ« ŠIBENIK

— 4 NKV radnika — na neodređ. vrijeme
— 5 NKV radnika — na odred, vrijeme 

Rok oglasa do 5. I I I  1980.v____________________

SOUR »ŠIBENKA«
RO »UGOSTITELJSTVO«

Hj ekonomski tehničar ili radnik SSS, 
VKV, odnosno KV strojarskog smjera, 
1 god. iskustva — na neodređ. vrijeme 
Rok oglasa do 5. I I I  1980.

RO »KOMUNALAC« ŠIBENIK

— dva PKV radnika — grobara — na ne
određeno Vrijeme 
Rok oglasa do 7. I I I  1980.

OSIZ POTROŠAČA ELEKTRIČNE 
ENERGIJE ŠIBENIK

— SSS ili NSS daktilograf, 1 god. iskust
va — na odrede, vrijeme 
Rok oglasa do 5. I I I  1980.

-------i________________________________________

A. Bergam: crtež

Dali krv
U Službi za transfuziju Me

dicinskog centra prošlog tjed
na dobrovoljno su dali krv: 
inž. Nenad Jajac, NevenkaNi- 
nić i Goran Morović (»V . Ško- 
rpik«), Ivo Strikoman, Milena 
Samohod, Niko Juričev-Špirie, 
Ivan Juričev-Barbin, Goran 
Bareša (Vodice), Miro Lamba- 
ša i Nikola Suša (TEF), inž. 
Željko Karabatić (Biograd n/m, 
Zvonko Kovač, Ivan Lacma- 
nović, Josip Žovan, Marko Mi- 
kulandra i Josip Banovac 
(AMD »-Šibenik«), Tomislav 
Km ić (PTT) ,Zvonimir Zani- 
nović i Joško Dorbić (TLM), 
Dragan Milivojević, inž. Stipe 
Belak i Luka Viđak (Šibenik), 
Mihalj Urban, Branko Miliče- 
vić, Branislav. Miljuš i Zoran 
Milenković (JNA), Milovan 
Kartelo (»K rka«). '

---------------------------------------------------------------------------------------- N

Apel Upe za borbu protiv raka
POVODOM TJEDNA BORBE PROTIV 

RAKA (od 1. do 8. ožujka 1980.)

Građani,

Rak u ljudi u neprekidnom je porastu. Svaki peti 
čovjek umire od te opake bolesti. Dokazana je uska 
povezanost raka s nekim činiocima iz neposredne 
čovjekove okolice. Rak se može izliječiti ako se rano, 
tj. na vrijeme otkrije. Došlo se je, prema tome, do 
dragocjenih saznanja kako da izbjegnemo ovu bolest 
ili, barem, njezin koban ishod. Provođenjem strogih 
mjera u zaštiti čovjekove okolice kao i izbjegavanjem 
svih kancerogena (duhan, neki aditivi itd.) u znatnoj 
bi se mjeri smanjio broj oboljelih. Kako pri današ
njim mogućnostima uspijevamo izliječiti više od 1/3 
malignih tumora, nema sumnje da bismo ovaj broj 
mogli povećati u sredinama koje su dobro obaviješte
ne o, ranim znacima raka i koje su dobro opremljene 
medicinskim aparatima.

Liga za borbu protiv raka je masovna, humani
tarna organizacija čiji je zadatak da se prosvjećiva
njem naroda bori protiv svih faktora za koje današ
nja ^znanost smatra da pogoduju razvoju raka, da 
upućuje sve građane da se na vrijeme jave svom lije
čniku ako rani znakovi pobuđuju sumnju da se poja
vila zloćudna bolest, kao i da sakuplja materijalna 
sredstva koja se isključivo troše na borbu protiv ra
ka (nabava medicinskih aparata, oprema i si).

Dosadašnji uspjesi u radu ove dobrovoljne i hu
manitarne organizacije ogledaju se u širem saznanju 
građana o problematici raka kao i u nabavi brojnih 
aparata za liječenje i rano otkrivanje raka.

Ovogodišnji Tjedan Lige provodi se pod geslom: 
»Zaštita i rano otkrivanje raka«.

Građani! Priključite se našim akcijama, slušajte 
naša predavanja, učlanjujte se u našu organizaciju, 
potpomognite nas svojim prilozima. Na taj ćete način 
i vi sami postati dobročinitelj i sudionik naše borbe 
protiv raka!

Učlanjivanje (50 din. godišnje); kao i svi prilozi 
uključujući i priloge umjesto vijenca na odar pokoj
nika vrši se poštanskom uplatnicom na žiro račun 
34600-678-934. Informacije u Općinskom Crvenom kri
žu Šibenik.

LIGA ZA BORBU PROTIV RAKA, 
ODBOR ŠIBENIKV ._ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ J

VODORAVNO: 1. Suzdržavanje od jela , 5. čovjek  koji liječ i 
životinje, 14. Vrsta gorkog napitka, 16. Oštar spor, prepirka, 17. 
Ljudi-strojevi, 18. Dio bicikla, 20. Starorimska pučka drama,
22. Sredstvo za čišćenje, 23. Auto oznaka za Kikindu, 24. Ličko 
muško ime, 25. Jedan od naših najboljih nogometaša, Bernard,
27. Starogrčki bog šuma, 28. Im e naše pok. film ske glumice 
Rine, 29. Vrsta tipografskog pisma, 30. Pokloni (kraća m nož.),
31. Japanska m jera xza putove, 32. Starohrvatski vladarski naslov,
33. Snob, 35. D ijelovi ruke, 37. Smotra, 38. Vrsta tkanine (m nož.),
41. Marka mineralne vode, 42. Oponašati, 43. D ijelovi tjedna.

OKOMITO: 1. Sudjelovati u paradi, 2. O viti, zamotati, 3. 
Belgijska avionska kompanija, 4. Tramvajske lire, 6. Junački 
spjev, epos, 7. Vrsta teškog oružja, 8. Dizalica, uspinjača, 9.
Vrsta pera za pisanje, 10. Muslimanski svećenik, 11. Velika 
afrička rijeka, 12. Vrsta peršina, 13. Č istiti, pročišćavati, 15. 
Skraćeno žensko im e, ^(O tilija), 18. Točan opis im ovine, osobito 
pokretne, 21. Sportski izraz (izvan igre), 23. D irigent svjetskog 
glasa, Herbert von, 26. Statua, 27. Strana brijega, 29. Srušiti 
se, 30. Dovođenje, 32. Prastanovnik Velike B ritanije, 34. Proizvod 
pčela, 35. Kod, uz, 36. Crna šumska kreda, 39. Kratica za radi
je  vu emanaciju, 40. Znak za kem. element itr ij.

RJEŠENJE KRIŽALJKE IZ  PROŠLOG BROJA:

VODORAVNO: Kosa, astronomi, arene, kromatin, tapiri, sto* 
ra, k, Atacama, IT I, la, mora, Ilir i, los, are, Atika, Inka, R i, 
ala, atest, a, Am ati, ispito, naratori, tim or, iritirati, teri.

U .  JELOVČIČL_ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ )



Stajališta za autobuse
RADI sigurnosti pješaka, u našem gradu na ne

koliko mjesta izgrađena su nova stajališta za auto
buse. Zato se ta javna prevozna sredstva neće zau
stavljati na kolovozu i otežavati ionako gust gradski 
promet. Putnici će bez turbe ulaziti i  izlaziti. Još 
kada vozači privatnih automobila ne bi na tim sta
jalištima ostavljali svoja vozila, problem bi zaista 
bio riješen. Ali, to je stvar vozačke kulture koja 
nam najčešće nedostaje, pa nerijetko moraju inter
venirati saobraćajni milicionaru (sb)

\ _______________________________________________________ /

PROGRAM

Radio Šibenika
SUBOTA, 1. I I I  1980.

14.02 —  Pop-rok vremeplov, 14,30
— Dnevnik, 14,40 — Reklame, 15,00
— Dnevne novosti Ra dio-Zagreba, 
15,30 —  Jugotonov ekspres, 16,00 — 
Vijesti, 16,02 — M elodije za poslije
podnevni odmor, 16,55 —  Mah ogla
snik, podsjetnik, odjava.

NEDJELJA, 2. I I I  1980.

9.02 —  Ijedna kronika,* 9,15 —  Re
klame, 9,30 —  Pop-mozaik, 11,30 — 
Čestitke i  želje slušalaca.

PONEDJELJAK, 3. I I I  1980.

14,02 —  Glazbeni koktel, 14,30 — 
Dnevnik, 14,40 —  Reklame, 15,00 — 
Dnevne novosti Radio-Zagreba, 15,30
— Pjesme i igre naših naroda, 16,00
— V ijesti, 16,02 — Time-out, 16,55 — 
Mali oglasnik, podsjetnik, odjava.

UTORAK, 4. I I I  1980.

14,02 — Nove ploče u prodavaoni
cama, 14,30 —  Dnevnik, 14,40 — Re
klame, 15,00 — Dnevne novosti Ra
dio-Zagreba, 15,30 — Nekad popu
larno, 16,00 — Vijesti, 16,02 —  Če
stitke i  želje slušalaca, 16,30 —  U 
zabavnom tonu, 16,15 — Mali oglas
nik podsjetnik, odjava.

SRIJEDA, 5. I I I  1980.

14,02 — Jazz-dub, 14,30 — Dnev
nik, 14,40 —  Reklame, 15,00 —  Dnev
ne novosti Radio-Zagreba, 1530 — 
Novi teti iz »Suzvc, 16,00 —  Vijesti,
16,02 — Iz m elodije u melodiju, 1635 
— Mali oglasnik, podsjetnik, odjava.

ČETVRTAK, 6. I I I  1980.

14,02 —  Dalmacija u pjesmi, 1430
— Dnevnik, 14,40 — Reklame, 15,00
— Dnevne novosti Radio-Zagreba, 
1530 — Vedro glazbeno poslijepodne,
16,00 —  V ijesti, 16,02 —  U zabavnom 
tonu, 1635 — Mali oglasnik, podsjet
nik, odjava.

"PE TA K , 7. I I I  1980.

14,02 — U vedrom raspoloženju, 
1430 — Dnevnik, 14,40 — Reklame,
15,00 —  Dnevne novosti Radio-Za
greba, 1530 — Parada domaćih šla
gera, 16,00 —  V ijesti, 16,02 —» Če
stitke i  želje slušalaca, 16,10 —  Bi
ramo album za vašu diskoteku, 1635 
— Mali oglasnik, podsjetnik, odjava.

i  n a š
V L A K O V I

ZA ZAGREB: u 10,40 sati (direktna 
kola) — 2. X  1979. do 31. V 1980; 
u 1533 (Kornatekspres) — od 30. 
IX  1979. do 14. V I 1980; u 21,45 
(direktna i  spavaća kola) — do 31. 
V 1980.

ZA BEOGRAD: u 19,05 sati (direkt
na kola).

A U T O B U S I

Šibenik — Dubrovnik: 230, 330,
4.45, 5.15, 6.00, 8.30, 9.15, 10.00, 11.15,
12.00, 13.15, 15.10, 2330 sati.

Šibenik —  Rijeka: 4.10, 6.00, 8.45,
930, 9.45, 11.00, 11.45. 13.00, 1430, 
16.40, 18.00, 1930, 20.00, 22.00, 22.30,
23.00, 2330 sati.

Šibenik —  Zagreb: 430, 10,05 (via 
Gospić), 18.00 (via R ijeka) i  u 2030 
sati.

Šibenik —» Ljubljana: 1930, 20.00 
sati.

Šibenik — Bihać: 14.00 sati. 
Šibenik —  Banja Luka: 730 i  22.15 

sati.
Šibenik —  Trst: 23.00, 2330 (sva

kog dana), i  petkom u 2230 sati.

A V I O N I

SPLIT —  ZAGREB: u 8.20 i 18.25 
sati (svakodnevno), ponedjeljkom i 
petkom u 10.40, utorkom u 10.20, 
nedjeljom  u 11.40, srijedom u 12.10 
i  subotom u 12.50 sati.

SPLIT — BEOGRAD: ponedjeljkom 
u 7. 10.10 i 21 sat, utorkom u 6.35, 
7, 10.30, 16.20 i 20.40, srijedom u 7 
i 20.40, četvrtkom u 7 i  19.20, pet
kom u 7, 16.20 i 21.25, subotom u 
7, nedjeljom  u 7, 12.40, 16.20 i  19.20 
sati.

ZADAR — ZAGREB: u 7.50 (sva
kodnevno), srijedom u 13, nedjeljom 
u 16.55 sati.

v o d i č■■■■■■■■■■■■■■■■■■i
ZADAR — BEOGRAD: u 2030 sati 

(svakodnevno).
SPLIT —  SKOPUE: utorkom I če

tvrtkom u 1530 sati.
SPLIT —  LJUBLJANA: srijedom  i 

subotom u 8.40, nedjeljom  u 830 
sati.

SPLIT —  RIM : utorkom, petkom i 
nedjeljom  u 12.45 sati.

LOKALNE PRUGE

ŠIBENIK  — VODICE: u 9.00,
14.45, srijedom  i  subotom u 17.45, a 
nedjeljom  i praznikom u 9.00 i  17.45 
sati.

Š IBEN IK  — ZLARIN: u 530, 9.00,
13.00, 1$.45, srijedom i subotom u
17.45, a nedjeljom  i  praznikom u
9.00 i 17.45 sati.

ŠIBENIK  — PRVIC LUKA: u 9.00,
13.00, 14.45, srijedom  i subotom u
17.45, a nedjeljom  i praznikom u
9.00 i 17.45 sati.

ŠIBENIK  — PRVIC SEPURINA: u 
530, 9.00, 13.00, 14.45, srijedom i 
subotom u 17.45, a nedjeljom  u 9.00 
i 17.45 sati.

ŠIBENIK  — KAPRIJE — 2IRJE: 
u 13.00 sati (osim nedjelje).

KRETANJB BRODOVA 
»SLOBODNE PLOVIDBE«

JABLANICA — u Sorelu, 
ŽIRJE — na putu za New 
Orleans, DINARA — na putu 
za Antwerpen, JEZERA — na 
putu za Murmansk, SKRA
DIN — u Šibeniku, PROMI- 
NA — na putu za Šangaj, 
ŠIBENIK — u Sangaju, MUR- 
TER — u Hamburgu, SUBI- 
ĆEVAC — u Sfaxu, KRA- 
PANJ — na putu za Lagos, 
ROGOZNICA — u Poti, KRKA 
-r- na putu za Aleksandriju, 
KORNAT — u Trabazonu, 
PRIMOSTEN — u Trogiru.

Ejeienjem Republičkog sek
retarijate za prosvjetu, kul
turu i fizičku kulturu SRH 
broj 302&/1-1978, »Šibenski 
list« oslobođen je osnovnog 

poreza na promet

KINEMATOGRAFI

ŠIBENIK: američki film »Su- 
perman« (do 2. III) 
američki film »Demonsko 
sjeme« (do 6. III) 
američki film »Sedam ne
beskih žena« (do 9. III) 

TESLA: američki film »Čo
vjek iz San Femanda« (do 
5. III)
američki film »Ptice« (do
10. III)

20. APR ILA : domaći film »Jo
vana Lukina« (do 3. III) 
domaći film »Godišnja 
doba« (do 6. III) 
američki film »Posljednji 
romantični ljubavnik« (do
11. III)

PRIREDBE

Ponedjeljak, 3. I I I  1980. 
»Andra i Ljubica«, gostuje 
Narodno pozorište Sombor.

Narodno kazalište Šibenik; 
početak predstave u 20 sati.

IZLOŽBE

Muzej grada Šibenika — stalni 
postav (otvoreno svakog da
na, osim ponedjeljka, od 10 
do 12 i od 18 do 20 sati, ne
djeljom od 10 do 13 sati). 

Umjetnički atelje A. Belamari- 
ća (Ul. R. Visianija 7) — 
stalni postav duboreza (ot
voreno svakog dana od 8 
do 12 sati i od 16 do 20 sati.

DEŽURNA LJEKARNA 
Varoš, Ulica bratstva i je

dinstva (do 8. III)

IZ MATIČNOG UREDA

Rođeni

Dobili kćer:
Joso i Ana Jakoliš, Slobo

dan i Nada Dobrijević, Ve- 
dran i Nada Armelin, Ante i 
Ivanka Sučić, Stipe i Barbara 
Grgić, Ratko i Mirjana Lalić, 
Gnjatija i Karmela Milović, 
Miho i Dragica Mudronja, Da- 
vor i Ojdana Markov, Dario i 
Elza Coga, Dušan i Steva Tra
vica, Milan i Ankica Bosnić, 
Zoran i Branka Jakoliš.

Dobili sina:

Vinko i Marica Brčić, Mar
ko i Bosiljka Manojlović, Jo
sip i Neda Tolić, Predrag i 
Ljiljana Lešić, Joso i Mara 
Bulat, Ante i Nediljka Braica, 
Zoran i Milena Guberina, Ma
rija Čičmir-Vestić, Milan i 
Draginja Đikić. Igor i Nata- 
ša Popov.

Vjenčan!

Anita Kalais i Dragan Mrša, 
Jasenka Hatadi i Ante Urem, 
Jelena Pražen i Fil'ip Serajić, 
Marija Kasapović i Ante Vra- 
njić, Lasta Ninić i Jovo Mi
lović, Zvonka Juričić i Joško 
Bumber.

Umrli

Marko Skejo (56), Danica 
Lugović (67), Jošića šikić (52), 
Josipa Skorin (80), Marija 
Huljev (33), Agata Juran (84), 
Ljubomir Livić (79), Bruno 
Antunac (53).

MALI OGLASNIK

TRAŽIM  namještenu garsonjeru ili 
sobu s kupaonicom na duže vrije
me. Inform acije pod broj 214.

— 0 —
NAMJEŠTENU garsonjeru, jedno

soban stan ili soou s upotrebom 
kuhinje traži službenica. Telefon 
22-581 poslije podne.

(215)

MIJENJAM jednoiposoban stan u 
centru grada za veći, također u Ši
beniku. Detaljne informacije na tele
fon 29-029.

(223)

PRODAJEM vinograd, star 17 go
dina (850 ćokota), u Donjem Polju,

Jpredio Petrovača), uz asfaltirani put 
nformacije na telefon 23-884 u po

slijepodnevnim  satima.
(217)

»DALMAc —  »ŠIBENKA«. Trgovač
ka radnica u »Dalmi« u Splitu mi
jenjala b i radno mjesto za slično 
u Šibeniku. Adresa: Branka Gardi- 
jan, Plastovo, 59222 Skradin.

(226)

O B A V I J E S T
PRETPLATNICIMA

11 Obavještavam se cijenjeni pretplatnici »Si- 11
11 benskog Usta« da pravodobno izvide godišnju 
,• pretplatu za 1980. godinu. (>

, i Za cijelu godinu pretplata iznosi 200, a za , i 
i1 pola godine 100 dinara. i

r Pretplatu na »Šibenski list« slati na žiro 
| račun Informativnog centra Šibenik broj 1 

11 34600-603-976 kod SDK Šibenik. jj

Obavijest građanima
Cijena Malog ogla

snika iznosi 50 din. 
(za 20 riječi)

v_________________________________J

Izdaje:
INFORMATIVNI CENTAR 
Direktor: MLADEN RADIĆ 

Glavni i odgovorni urednik: 
DRAGUTIN GRGUREVlC 

Tehnički urednik: 
JOSIP JAKOVLJEVIC 

Uređuje redakcijski kolegij

LIST IZLAZI SUBOTOM. Adrese: INFORMATIVNI 
CENTAR, Šibenik, B. Petranovića 8, telefon 89-480. 
Radio-Sibenik: P. Grubišića 3, tel. 88-989 •  Adresa 
uredništva »Šibenskog Usta«: P. Grubišića 3, telefon: 
89*989 •  PRETPLATA za list: za SFRJ najmanje sa 
tri mjeseca 50 din.; za pola godine 100 din.; sa djelu 
godinu 200 din. Za inozemstvo dvostruko. •  Tisak: 

»Štampa« Šibenik.


